
Zimné kalendárne obyčaje 
v Zohore – fašiangy

Človek, roľník, závislý na poľnohospodárskej 
práci a chove domácich zvierat sa už oddávna 
usiloval zabezpečiť zdravie a prosperitu nielen 

sebe, ale aj svojmu hospodárstvu. 

Jeho existencia závisela v plnej miere na 
prírode a počasí. Preto robil všetko pre 
to, aby si ich naklonil na svoju stranu 

a mohol ich ovládnuť. Snažil sa o to rôznymi 
obradmi, úkonmi, praktikami, ktoré 
častokrát pôsobili veľmi iracionálne.
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Rôzne pohanské obrady a slávnosti sa po‑
čas dlhých storočí pretransformovali a spojili 
sa so sviatkami kresťanskými. Zrod slnka, zim‑
ný slnovrat sa začal spájať s narodením Ježiška 
na Vianoce, jarná rovnodennosť so vzkriesením 
Ježiša Krista na Veľkú noc, leto, obdobie žatvy, 
je spojené s kresťanskými sviatkami Sv. Ducha 
a Božieho tela a jesenné obdobie zber – úrody 
patrí ďakovným slávnostiam ako sú dožinky, 
hody, vo vinohradníckych oblastiach vinobranie.

Prelínanie pohanského s kresťanským na 
dlhé storočia ovplyvnilo aj kalendárne obyčaje 
v našej dedine To, čo ešte zvýšilo a v akej podobe 
sa s obyčajmi stretávame ešte dnes, sa pokúsi‑
me zrekapitulovať opisom posledných sviatkov 
zimy, ktorými sú fašiangy, v Zohore miestnym 
dialektom nazývané „fašank“. Fašiangy sú v ľu‑
dovej kultúre považované za najveselšiu časť 
roka. Je to obdobie, trvajúce od Troch kráľov do 
Popolcovej stredy, kedy sa začal štyridsať dní 
trvajúci pôst, vrcholiaci na Veľkú noc.

Starobylejší názov tohto obdobia je ma‑
sopust, ktorý sa dodnes používa na Morave 
a v Českej republike. Na Slovensku sa udomác‑
nilo pomenovanie fašiangy, čo má pravdepo‑
dobne pôvod v nemčine. Fašiangy sú dozvuky 
dávnych slávností a vznikli z troch podstatne 
odlišných častí. Domáceho slovanského pôvodu 
sú obchôdzky dospelej mládeže v maskách ako 
bol turoň, slameník, bakus. Druhou zložkou je 
odraz starorímskych karnevalových slávností 
a tretím prvkom boli slávnosti na počesť zomre‑
lých a s nimi spojené sypanie popola na hlavu. 
Zvyškom u nás je popolcová streda nasledujú‑
ca po fašiangoch, kedy v kostoloch robí kňaz 
veriacim na čelo krížik z popola.

Vo fašiangovom období sa konalo najviac 
svadieb, zábav, výročných plesov, bálov, ochot‑
níckych divadelných predstavení a estrád. Časté 
boli aj zabíjačky. Dĺžka fašiangov závisela od 
termínu Veľkej noci, pričom dôležitú úlohu hrá 
predovšetkým prvý jarný spln. Ak bol „fašank“ 
krátky, hovorilo sa že je“ na škaredé dzífki“, že 
im praje – chlapci ženbychtiví nemali totiž čas 
si vyberať a dlho dvoriť dievčatám, uťali na sa‑
mom kraji a zobrali si aj menej pekné dievča.

Fašiangové veselie vrcholilo „na konec fa‑
šank“, posledné tri dni v nedeľu, pondelok a uto‑
rok. V sobotu a v nedeľu sa konali ešte posledné 
veľké zábavy pred pôstnym obdobím. Mláden‑
ci si zvykli prísť poslednú fašiangovú nedeľu 
k dievčencom pre pierka a potom šli spolu na 
zábavu, ktorá sa začínala už odpoludnia a trva‑
la najneskôr do desiatej hodiny večer. Výnimku 
tvorili veľké bály a plesy korporácií, ktoré trvali 
často do skorých ranných hodín. Muži navšte‑
vovali pohostinstvá, stretávali sa s kamarátmi 
a veselili sa. Na odev im šenkérky pripli červený 
karafiát z krepového papiera na znak vďaky za 
celoročnú návštevu. Fašiangy sa tešili veľkej ob‑
ľube v dedinskej spoločnosti. Boli vítanou zme‑
nou po stíšenom období adventu a príležitosťou 
na spoločenské stretnutia i zábavu.

V pondelok a utorok organizovala dospelá 
mládež obchôdzky so živou hudbou po dedi‑
ne, pričom navštevovali najmä domy, kde mali 
dievčence na vydaj. Zvolení „stárkové“ (mlá‑
dežnícki richtári) bdeli nad dodržiavaním po‑
riadku a dohodnutých pravidiel. Sprievod bol 
maskovaný. Masky „mačkare „ boli najčastejšie 
chlapci preoblečení za ženy, tanečnice, cigánky, 
vojakov, agentov, mäsiarov, predavačov, komi‑
nárov, nechýbali ani zvieracie masky. Sprievod 
sa pripravoval v dome niektorého z účastníkov 
alebo v hostinci a obchádzal po dedine a takto 
vyspevoval:

 
Fašanki, Turice, Velká noc ide,
do nema kožucha zima mu bude.
Ja nemam kožucha len sa tak 

trasem,
Dajte mi slaňini nech sa vipasem.

Počable, počable muj mili pane,
šecko mi bereme aj hruski plané.
Tuto nám nedali,
tuto nám dajú.
Kocúra zabili,
suaňinu majú.

Aj malí chlapci navštevovali rodinu a suse‑
dov s drevenými šabličkami. Hovorilo sa tomu, 
že chodili „počable“ a za odmenu dostávali fa‑
šiangové pečivo šišky a drobný peniaz.

Okrem „mačkar“ boli v sprievode fašiangov‑
níkov aj mládenci so šabľami alebo ražňami, na 
ktoré im dievčence napichovali šišky, „boží mi‑
losci“, slaninu, klobásy, údené mäso. Do košov 
vyberali vajcia, zabíjačkové dobroty a peniaze. 
Počas sprievodu „mačkare“ vyvádzali rôzne 
kúsky. Jedni zabávali na dvore domácich tan‑
com a spevom, zatiaľ čo druhí vošli do komory, 
do kurína alebo pod komín a tam sa sami „ ob‑
slúžili“ napr. zabíjačkovými špecialitami a va‑
jíčkami. Z vybraných i ukoristených naturálií si 
dali v hostinci pripraviť večeru, peniazmi vypla‑
tili majiteľa hostinca a muzikantov.

V utorok o polnoci zábava končila symbo‑
lickým pochovávaním basy či bubna, oplaká‑
vaním a rozlúčkou s neviazaným veselím. Tak 
sa skončilo bujaré fašiangové obdobie a nasle‑
dujúci deň „škaredá streda“ alebo aj „popelec“ 
zahájili pôst, ktorý končil na Bielu sobotu.

Počasie na fašiangy bolo častokrát príjem‑
né a prialo „ mačkarám“. Podľa neho sa pred‑
povedalo počasie na Veľkú noc: „Šiški na ulici, 
vajca pri peci“.

Fašiangové obyčaje sa v čiastočne pretrans‑
formovanej podobe zachovali dodnes. Spolo‑
čenské organizácie zadržiavajú svoje tradič‑
né zábavy a plesy. Základná škola i materská 
škola pripravujú karneval pre deti a to nielen 
v priestoroch kultúrneho domu, ale posledné 
roky aj na ľadovej ploche na športovom štadió‑
ne. Občianske združenie Zohorské ozveny v spo‑
lupráci s Folklórnou skupinou Zóhran uspora‑
dúvajú v posledných rokoch finálnu rozlúčku 
s fašiangami na Krojovanom fašangu, kde sa 
okrem zábavy vyhodnocuje aj najkrajšia mas‑
ka a najkrajší kroj. Pred polnocou sa koná po‑
chovávanie basy. Obradové fašiangové pečivo 
„šiški“ a „boží milosci“ ako aj rôzne zabíjačkové 
dobroty patria neodmysliteľne na jedálny lístok 
aj v súčasnosti.

Mgr. Oľga Drahošová

Na kus reči so starostom Martinom Zálesňákom…
Rok 2022 za sebou zabuchol dvere len pred 
pár týždňami, a preto sme sa rozhodli vyspo-
vedať starostu obce Zohor, Martina Zálesňá-
ka. Spýtali sme sa nielen na to, ako hodnotí 
predošlý rok, ale aj na jeho očakávania v tom 
aktuálnom.

• Martin, na čo si najviac hrdý, čo sa po-
darilo za minulý rok?

Najväčšiu radosť mám z toho, že sa nám 
podarilo v minulom roku zrekonštruovať 
športový areál Základnej školy Albína Bru-
novského. Konečne majú naše deti dôstoj-
né podmienky pre výučbu telesnej výchovy 
v exteriérových priestoroch. Rekonštrukciu 
sme zrealizovali aj vďaka dotácii vo výške 
viac ako 100 000 € z  Fondu na podporu 
športu.

Samozrejme ma veľmi potešila aj dotácia 
z operačného programu IROP vo výške viac 
ako 2 mil. EUR na výstavbu novej materskej 
školy. Je to zatiaľ najvyššia dotácia z euro-
fondov, aká sa podarila našej obci získať.
• A čo naopak? Čo obec plánovala zreali-

zovať a nepodarilo sa?
V pláne sme mali rozšíriť kanalizáciu na uli-
ciach Na Pasienkoch a Na Dieloch. Keďže 
sa do verejného obstarávania neprihlásila 
žiadna firma, museli sme ho zopakovať. 
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Tým sme stratili pol roka. Víťazná firma 
mala stavbu zrealizovať na jeseň, ale kvôli 
personálnym problémom danej firmy sa re-
alizácia odložila na jar tohto roka.
• Aké výzvy nás čakajú v tomto roku?
Momentálne pripravujeme podklady k žia-
dosti o dotáciu na rekonštrukciu kultúr-
neho domu z programu „Plán obnovy“. Tu 
sa chceme uchádzať o nenávratný finanč-
ný príspevok vo výške dva a pol milióna 
EUR. Pripravujeme aj podklady k žiadosti 
z Fondu na podporu športu na rekonštruk-
ciu a  rozšírenie hokejbalového ihriska 
(cca 100 000 €). Tak isto sa ideme zapojiť 
do výzvy MAS. Z tejto dotácie by sme chce-
li pri areáli čističky odpadových vôd vybu-
dovať pumtrackovú dráhu (cca 80 000 €). 
A nakoniec rozbiehame projektovú doku-
mentáciu na rozšírenie Základnej školy 
Albína Brunovského z výzvy z programu 
Plán obnovy. Takže v tomto roku sme si 
toho naložili na plecia dosť. Získaním ex-
terných zdrojov chceme odbremeniť obec-
ný rozpočet. Ušetrené peniaze tak môžeme 
použiť na iné aktivity pre občanov Zohora.

Na druhej strane nás čaká otvore-
nie diskusie ohľadne fungovania systé-
mu zberu komunálneho odpadu. Aj keď 
máme momentálne uloženie odpadu na 
skládku pre občanov za symbolickú cenu, 
rastú náklady na zber a zvyšujú sa aj štát-
ne poplatky za komunálny odpad. Navyše 
pribudne v zmysle zákona o odpadoch aj 
povinnosť triediť komunálny odpad pred 
uložením na skládku. Z tohto dôvodu bude 
zhotovená aj triediaca linka, ktorá cenu za 
komunálny zber ešte navýši. Poplatky sa 
však tento rok ešte meniť nebudú.
• Všade počujeme o zvyšujúcich sa nákla-

doch za energie. Ako sa Zohor popasuje 
s touto situáciou?

Pokiaľ ide o elektrickú energiu, ceny máme 
zazmluvnené na dva roky. Znamená to, že 
do konca tohto roka kupujeme elektric-
kú energiu ešte za 
pôvodné ceny. Plyn 
sme mali tak isto 
zazmluvnený, lenže 
dodávateľská firma 
skrachovala a auto-
maticky sme prešli 
pod SPP. Keďže sme 
museli platiť trho-
vé ceny, obci prišli 
dosť vysoké nedo-
platky. Našťastie je 
naša obec v celkom 
slušnej finančnej 
kondícii, tak sa to 
dá zvládnuť.

• Tento rok sa začalo platiť za využitie ľa-
dovej plochy. Ako to hodnotíte?

Korčuliari si zvykli na platenie symbolické-
ho vstupného, vďaka čomu sa podarilo znížiť 
výšku obecnej dotácie. Nebude to síce stačiť 
na celkové vykrytie všetkých nákladov, ale 
podstatne sa ponížia výdavky obce na chod 
klziska. Rád by som sa zároveň poďakoval 
všetkým korčuliarom za to, že s platením 
symbolického vstupného nemajú problém. 
Technické služby sa stretávajú len so slušný-
mi a uvedomelými návštevníkmi.
• Aké investície má Zohor v pláne v naj-

bližšom období?
Plánujeme osadiť fotovoltiku na budovu čis-
tičky odpadových vôd, zrekonštruovať už 
spomínané hokejbalové ihrisko, zrekonštru-
ovať oplotenie medzi kultúrnym domom, 
základnou školou a novostavbou škôlky. 
A ak sa podarí, tak sa pustiť do rekonštruk-
cie Kováčskej ulice. Chceme sa zapájať aj do 
ďalších zmysluplných projektov, ale doba 
trvania niektorých projektov si vyžaduje aj 
roky príprav a legislatívnych postupov.
• Spomínal si novú škôlku, vidíme, že 

nová budova rýchlo rastie. Ako to aktu-
álne vyzerá?

Stavba by mala byť hotová podľa zmluvy 
v júni tohto roka. Zatiaľ sú práce v dvoj- až 
trojtýždňovom sklze. Po odovzdaní stav-
by bude nasledovať kolaudačné konanie. 
Pevne verím, že v septembri 2023 ju otvo-
ríme. Medzitým ju musíme ešte zariadiť 
a pripraviť na „ostrú“ prevádzku aj po per-
sonálnej stránke. Takže nás čaká ešte veľa 
práce, ale vďaka dobrej spolupráci medzi 
všetkými zainteresovanými osobami to 
určite zvládneme. V novej škôlke vzniknú 
štyri triedy pre približne 100 detí, jedáleň 
a nová kuchyňa.
• V posledných rokoch je významná téma 

pre občanov Zohora riešenie železnič-
ného priecestia. Ako sa táto téma po-
sunula?

Túto stavbu my ako obec nevieme veľmi 
ovplyvniť. Čo sa nám ale podarilo v  za-
čiatku, bolo zapracovanie zrušenia jestvu-
júceho železničného priecestia v obci na 
Lozornianskej ulici do projektovej doku-
mentácie a jeho presun mimo obec. Nové 
mimoúrovňové priecestie (nadjazd) aj 
s  cestným obchvatom bude vybudova-
né mimo zastavaného územia severne od 
obce – v blízkosti areálu bývalého družstva. 
Momentálne je vysúťažený dodávateľ stav-
by a vydané územné rozhodnutie. Teraz by 
malo prebiehať stavebné konanie. Toto si ale 
už riešia železnice v rámci špecializovaného 
stavebného úradu.
• Mnoho Zohorčanov trápi, že nie je v ce-

lom Zohore optická sieť. Čo s tým vie 
obec urobiť?

Podľa mojich informácii Telekom ponížil in-
vestície do rozširovania optického vedenia. 
Podarilo sa mi navyše zistiť, že Zohor nie je 
ani v pláne na roky 2023 – 2024. Obec preto 
požiadala aj o oficiálne vyjadrenie teleko-
munikačných operátorov. Plánujeme tiež 
osloviť ďalších operátorov s otázkou mož-
nosti rozšírenia optiky v Zohore.
• Na záver by sme radi vedeli, ako sa Zohor 

rozrástol za posledný rok.
Za minulý rok sa obec rozrástla o 78 obyva-
teľov. Teraz žije v našej obci 3 643 obyvateľov 
s prihláseným trvalým bydliskom. Od roku 
2015 pribudlo v Zohore takmer 350 obyva-
teľov. Určite to je vidieť aj vďaka novým štvr-
tiam v obci. Momentálne sa snažíme korigo-
vať rozvoj obce tak, aby stíhali aj základné 
služby pre obyvateľov.

Martin, ďakujeme, že si si našiel čas na 
zodpovedanie otázok, ktoré isto Zohorča-
nov zaujímajú. Už teraz sa tešíme, ako nám 
opäť porozprávaš, čo sa nové v obci podarilo.

S Martinom Zálesňákom sa rozprával 
Tomáš Miklošovič, poslanec obecného 

zastupiteľstva
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Referendum
Dňa 21. januára sa konalo na Slovensku referendum

Výsledky za obec Zohor:

Počet okrskov  3 

Počet odovzdaných zápisníc okrskových komisií 3 

Počet oprávnených občanov zapísaných  
v zoznamoch na hlasovanie 2 871 

Počet oprávnených občanov, ktorým sa vydali  
hlasovacie lístky 617 

Účasť voličov v % 21,49% 

Počet odovzdaných a zaslaných hlasovacích lístkov 612 

Odpoveď „ÁNO“ 603 

Odpoveď „NIE“ 9 

Okrsok Počet 
zapísaných 
voličov 

Počet 
zúčastnených 
voličov   

Účasť 
voličov 
v %

Odpoveď 
„ÁNO“

Odpoveď 
„NIE“ 

1 1003 191 19,04% 187 3 

2 962 207  21,51% 199 6 

3 900 219  24,17% 217 0

Počet zúčastnených voličov   Odpoveď 
„ÁNO“

Účasť 
voličov v %

Okres Malacky 1 6137 99,93% 26,02%

Bratislavský kraj 122 480 97,34% 21,31%

Slovensko 1 193 198 97,51% 27,26%

Obec Zohor

Uznesenie č. 2/1/2022 – Oza berie na vedomie
a) určenie zapisovateľky zápisnice: PhDr.  Hana Slo‑

bodová
b) overovateľov zápisnice: Jana Buchancová a  Juraj 

Mackovič
Uznesenie č. 2/2/2022 - Oza
1. volí Návrhovú komisiu v zložení: Martina Rybáro‑

vá, Miroslav Kovár, Jakub Badrna, Ing. Ivan Macko‑
vič Eur Ing., Ing. Ján Polakovič

2. schvaľuje Návrh programu zasadnutia obecného 
zastupiteľstva

Uznesenie č. 2/3/2022 – Oza súhlasí so zriadením 
bezodplatného vecného bremena práva užívania 
športového areálu nachádzajúceho sa na obec‑
nom pozemku parcelné číslo 843/15 registra „C“, 
pre účely organizácie športového podujatia, súťa‑
že, stretnutia, turnaja, pretekov alebo iného podu‑
jatia spojeného s  pohybovo ‑rekreačnou aktivitou 
fyzických osôb v oblasti telesnej kultúry, po dobu 
10 rokov odo dňa ukončenia projektu, v  rozsahu 
najmenej dve športové podujatia ročne, pričom 

dĺžka jedného takého športového podujatia ne‑
smie presiahnuť tri kalendárne dni, v  prospech 
Základnej školy Albína Brunovského, Obchodná 
7, 900 51 Zohor a Materskej školy Zohor, Školská 
2, 900 51 Zohor.

Uznesenie č. 2/4/2022 – Oza
1. berie na vedomie zmenu rozpočtu č. 8 obce Zohor 

na rok 2022 vykonanú na základe rozpočtového 
opatrenia starostu obce k  30.  11.  2022 bez pripo‑
mienok.

2. schvaľuje
a) v zmysle novely zákona č. 583/2004 Z.z. o roz‑

počtových pravidlách územnej samosprávy 
s účinnosťou od 15. 12. 2022 schválenej v NR SR 
dňa 20. 10. 2022 použitie rezervného fondu na 
bežné výdavky vo výške 400 000,00 €.

b) Zmenu rozpočtu č.  9 obce Zohor na rok 2022 
k  20.  12.  2022 presunom rozpočtovaných pro‑
striedkov v rámci schváleného rozpočtu v súla‑
de s § 14 ods. 2 písm. a) zákona č. 583/2004 Z.z. 
nasledovne:

Bežné 
výdavky −400 000 € Bežné 

výdavky 400 000 €
Kapitálové 

výdavky 0 € Kapitálové 
výdavky 0 €

Finančné 
operácie – 
výdavky

0 €
Finančné 

operácie – 
výdavky

0 €

SPOLU 
VÝDAVKY −400 000 € SPOLU 

VÝDAVKY 400 000 €

Uznesenie č.  2/5/2022  – Oza schvaľuje Dodatok 
č.  7 k  VZN č.  2/2014 zo dňa 07.  11.  2014, ktorým 
sa určuje výška príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov v  školách a  školských zariadeniach, 
ktorých zriaďovateľom je obec Zohor, ktorý na‑
dobudne účinnosť 15‑tym dňom od vyvesenia na 
úradnej tabuli.

Uznesenie č.  2/6/2022  – Oza berie na vedomie 
správu komisie finančnej, sociálnych vecí a  zdra‑
votníctva.

Uznesenie č. 2/7/2022 – Oza schvaľuje na základe 
výberového konania cenovú ponuku od spoloč‑
nosti TODOS, s. r. o., Lamačská cesta 109 A, 841 03 
Bratislava, IČO: 47 256 397, na zákazku: „Motoro‑
vé vozidlo typu VAN“ za cenu : 24.369,00 € s DPH 
(TOYOTA PROACE CITY VERSO RC21).

Uznesenia z 2. rokovania Obecného zastupiteľstva Obce Zohor zo v dňa 20.12.2022 

Vieme si poradiť aj sami
Ako si mohli naši mnohí spoluobčania všimnúť, na Školskej uli-

ci ústiacej na Lozorniansku a Domkársku, nám vznikol spevnený 
chodník. Namiesto pol metra vysokej buriny je tam položená zám-
ková dlažba. V minulom roku tu pracovníci z Obecného úradu Zohor 
a Technických služieb Zohor samostatne vytvorili tento spevňujúci 
chodník a ľudia sa môžu po ňom bezpečne pohybovať bez toho, že 
by ich zachytil cyklista alebo zrazilo auto. Obec tento chodník vy-
budovala iba za náklady, ktoré investovala do materiálu (Ako sa mi 
podarilo zistiť bolo to 550 €. Obec takto ušetrila cca 3000 €). I keď 
je to iba malá kvapka v mori, chcel by som poďakovať Obecnému 
úradu v Zohore a pracovníkom z Technických služieb Zohor, že sa 
pričinili o skrášlenie tohto úseku Školskej ulice.

Mám len jednu malú pripomienku. Ak sa dá, že by sa značka, 
ktorá je na začiatku 
tohto chodníka, zo 
strany od Lozornian-
skej ulice, posunula 
vyššie a  trocha viac 
k plotu. Mohlo by sa 
totiž stať, že dobrý zá-
mer a realizácia chod-
níka by zatienil nežia-
dúci úraz.

Verím, že takých-
to ministavieb, kde „si 
Vieme poradiť sami“ 
je viac, len ich treba 
objavovať. Bol by som 
rád, keby ste nám ob-
čania do redakcie na-
písali svoje poznatky 
a možno sa zase niečo 
podarí opraviť alebo 
svojpomocne vybu-
dovať.

Juraj Štefanovič
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Výzva na 
predkladanie 
návrhov na 
Cenu obce Zohor
Cenu obce Zohor udeľuje obecné zastu-
piteľstvo na základe čl. 34 Štatútu obce 
Zohor.

Cena obce Zohor môže byť udelená:
• vynikajúce tvorivé výkony a  vý-

znamné výsledky vedeckej, technic-
kej, umeleckej, športovej, publicis-
tickej a verejnoprospešnej činnosti,

• činnosť osôb alebo organizácií, kto-
ré sa významným spôsobom priči-
nili o hospodársky a kultúrny rozvoj 
obce, jej propagáciu doma i v zahra-
ničí,

• činnosť osôb alebo organizácií pri 
záchrane ľudských životov a majet-
ku obce a jej občanov.

Výnimočne sa môže cena udeliť jed-
notlivcovi i po jeho smrti - in memoriam.

Návrhy na udelenie Ceny obce Zo-
hor môžu obyvatelia obce Zohor a orga-
nizácie pôsobiace v obci Zohor predkla-
dať Komisii kultúry v písomnej podobe 
s riadnym odôvodnením do 31. 05. 2023 
do podateľne obecného úradu.

Kultúrna komisia pri Obecnom zastupiteľstve 
v Zohore

Ak by ste chceli venovať 2% z daní  
pre organizácie v Zohore, alebo občanom Zohora,  
nech sa páči ich zoznam na rok 2023

Poberateľ • Adresa • IČO_________________________________

OBRATNÍČEK
 • Železničiarska 641/5, Zohor 90051
 • 50055607_______________
ARS EOS
 •  Na Dieloch 797/67, Zohor 90051
 • 31792103_______________
Futbalový klub Zohor
 •  Na Pasienkoch 422/1, Zohor 90051
 •  31873588_______________
Občianske združenie ROCONABA
 •  Ľudovít Vachálek, Lozornianska 6, 

Zohor 90051
 •  30792762_______________

_______________
SRRZ - RZ pri Materskej škole
 •  Školská 432/2, Zohor 90051
 •  173196171339_______________
Zohorské ozveny
 •  Na Dieloch 838/6, Zohor 90051
 •  30868033_______________
Neposedko - miesto pre rodinu.
 •  Dolná 116/15, Zohor 90051
 •  30794871_______________
detské centrum SMILE
 •  Na riadkoch 64/29, Zohor 90051
 •  51154862_______________

_______________
Dobrovoľný hasičský zbor 1 Zohor
 •  Kováčska ulica 280/31, Zohor 90051
 •  001774740218_______________
SENIOR ZOHOR n.o.
 •  Dolná 242/46, Zohor 900 51
 •  45743720_______________
Tenis klub Zohor
 •  Dolná 108/3, Zohor 90051
 •  30998891_______________
KLUB TIBETSKÝCH PLEMIEN
 •  Dolná ulica 240/50, Zohor 90051
 •  37913565_______________
SRRZ - RZ pri Základnej škole Albína 
Brunovského
 •  Obchodná 426/7, Zohor 90051
 •  173196170392_______________
ŠÁCHOR
 •  Lábska 941/13, Zohor 90051
 •  42132258_______________

…tá naša kultúra…
Vážení čitatelia, ctení občania.
Dovoľte, aby som sa k Vám prihovoril ako 

predseda kultúrnej komisie obce Zohor. Po 
komunálnych voľbách v októbri 2022 sa do 
obecného zastupiteľstva dostali novozvole-
ný poslanci a komisie obce tak boli doplnené 
alebo pozmenené o nových členov. Kultúrna 
komisia zostala zčasti v starom zložení. Tak 
ako po minulé roky aj nasledujúce volebné 
obdobie bude hlavnou náplňou komisie pod-
pora kultúrneho života v obci. V minulosti sa 
dostal kultúrny život v obci na vedľajšiu koľaj 
nakoľko pandemické opatrenia nedovoľovali 
organizovanie podujatí. Som rád, že za posled-
né obdobie ešte „starej zostavy“ poslancov sa 
nám kultúrny život podarilo dostať opäť na 
nohy. V nasledujúcich rokoch ho chceme pod-
porovať a rozvíjať.

Okrem kultúrnych podujatí, ktoré organi-
zuje samotná obec, kultúrna komisia „zastre-
šuje“ aj organizácie pôsobiace v obci venujúce 
sa kultúrnej činnosti. Bez takýchto organizá-
cií by bol život v obci prázdny. Každý dobrý 
nápad, každú aktivitu, ktorú ktokoľvek robí 
pre druhých občanov a zlepší život v obci sme 
ochotní podporiť. Avšak musíme si uvedomiť 
hlavný mantinel kultúry a to sú finančné pro-
striedky a možnosti realizácie. Ako poslan-
ci musíme narábať s rozpočtom hospodár-
ne a rozumne. To často krát býva náročné 
a v očiach občanov nepochopené. Obec Zohor 
vynakladá pomere slušnú časť financií na kul-
túru. Či už sú to podujatia, podpora organizá-
cií alebo aj oprava pamiatok v obci. Dovolím si 
na príklad uviesť jednu susednú dedinu, kde 
je ročný rozpočet na kultúru 6000 €, v našej 

obci takúto čiastku investujeme iba do Dňa 
obce. Možno si niekto položí otázku: „kde sa 
tie peniaze míňajú?". No ten kto sa pohybuje 
v oblasti kultúry isto vie, koľko stojí vystúpe-
nie hudobnej skupiny alebo renovácia sochy…

Kultúra nás má vzdelávať, učiť a formovať. 
Preto je potrebné rozumne organizovať podu-
jatia, aby boli aj výchovné a človeku dali aj 
vnútorne naplnenie. Úlohou členov komisie 
nie je rozložiť lavičky, naraziť sud piva a zapla-
tiť pofidérnu kapelu hrajúcu na playback a po 
skončení všetko upratať. Úlohou členov komi-
sie je vymyslieť kultúrny program tak, aby bol 
pre každého občana pestrý a lákavý a zároveň 
formujúci osobnosť každého občana. To všet-
ko je potrebné robiť rozumne, plánom a s roz-
vahou. Verím však, že s kolegami poslancami 
sa nám to podarí. Každý z nich má skúsenosti 
z oblasti kultúry, nie len z našej obce…

K záveru by som si dovolil vysloviť prosbu, 
aby sa každý občan snažil chovať kultúrne. To 
znamená tolerantne k ostatným. Či už na ulici 
alebo na sociálnej sieti. To je prvým znakom 
kultúrnej spoločnosti, keď sa ľudia navzájom 
tolerujú a svojím konaním neobmedzujú os-
tatních občanov.

Kultúra prináša lepšie pochopenie medzi 
ľuďmi, vďaka nej sa odstraňujú spoločenské 
bariéry. Ale to musíme najskôr pochopiť dušu 
druhého človeka. A to sa dá vďaka kultúre. 
Nikdy sa však ako občania navzájom nepo-
chopíme, ak sa nebudeme kultúrne vyžívať. 
Preto si Vás už teraz dovoľujem v mene kultúr-
nej komisie a obce Zohor pozvať na podujatia, 
ktoré pre vás pripravíme. Jakub Badrna  

– predseda kultúrnej komisie

https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6334216bec147c31a1be5310
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6396dfe4d090df707d8b0bb6
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=638dff7fd090df707d8ae16f
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6396ffadd090df707d8b0eee
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=63906132d090df707d8af0e6
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6389b381d090df707d8ad0a9
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6385e0edd090df707d8aba81
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=63888157d090df707d8acb3f
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=637dd1a4fc459d4d48e48be1
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=63779475fc459d4d48e47df1
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=635ba312113df30cf6a14cc5
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6345569d4841355c6203d778
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6332edebec147c31a1be5169
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=6332edebec147c31a1be5169
https://www.notar.sk/prijimatelia/poberatel?actId=632ae4a32b8173385191941b
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Koncert lesných rohov a hostí
V nedeľu 9. 1. 2023 sa konal 
v Kultúrnom dome v Zohore 
koncert lesných rohov a hostí. 
Organizoval ho súbor Festivum corni 
v spolupráci s obcou Zohor. O tomto 
projekte sme sa porozprávali 
s organizátorom a vedúcim súboru 
Festivum corni Jakubom Badrnom:

Ako vznikla myšlienka zorganizovať taký-
to koncert a prečo práve u nás v Zohore?

V našej obci bola tradícia trojkráľových 
koncertov. Trojkráľové obdobie si takýto 
druh kultúrneho vyžitia priam pýta. Žiaľ, 
pandemické opatrenia túto tradíciu pre-
rušili. Práve preto som sa zameral na toto 
„prázdne obdobie“ a termín koncertu sme-
roval na tieto dni. A keďže sa venujem hre 
na lesný roh a poľovníckej kultúre, rozho-
dol som sa zamerať koncert priamo na les-
né rohy. Koncerty zamerané na lesné rohy 
alebo na loveckú hudbu sú ojedinelé, čo bolo 
ďalším dôvodom na zorganizovanie tohto je-
dinečného koncertu. Kultúra okrem vyžitia 
poslucháča by mala aj vzdelávať, preto bol 
program okrem hudobného zážitku sme-
rovaný aj k novým poznatkom posluchá-
ča. Každý program si vyžaduje kontrastné 
časti, preto som ako hosťa koncertu oslo-
vil klarinetové kvarteto, ktoré bolo svojou, 
mäkkou“ hrou na drevo kontrastom k, ple-
chovej“ hudbe rohov.

Viete nám predstaviť účinkujúcich kon-
certu a súbor Festivum corni?

Súbor Festívum corni je reprezentačný 
súbor hráčov na lesné rohy. Samotný súbor 
oficiálne funguje len rok, koncert bol záro-
veň takou malou oslavou založenia. Vznikol 

na základe záujmu ľudí, ktorí žiadali repre-
zentačné poľovnícke podujatia trubačov 
a vznikol takpovediac náhodne. S kolegami 
sme sa stretli na akcii, ešte sme vtedy nemali 
ani svoj názov. Poslucháčom sa naše vystú-
penie nacvičené cestou na akciu zapáčilo. 
Preto sme si povedali, že skúsime spolu v ta-
kejto zostave hrávať. V súbore mám skvelých 
ľudí, profesionálnych hráčov na lesné rohy, 
ale hlavne ľudí zapálených pre vec, ktorú ro-
bíme. Sú to Ľubomír Petic a Peter Michalík 
a okrem súboru nás spája aj spoločné pria-
teľstvo. A vtedy sa robia veci ľahšie a dávajú 
človeku väčší význam.

Ako hosťa do programu som prvotne 
oslovil Lauru Tománkovú, profesionálnu 
klaviristku a speváčku. V minulosti sme 
spoločne robili projekt, kde ma ako hráča 
na lesný roh sprevádzala na klavíri. Už pred 
koncertom mi ponúkla vystúpenie Klari-
netového kvarteta ZUŠ Jany Kocianovej zo 
Šaštína. Potešil som sa tomu, lebo o tomto 
kvartete som počul chvály a tušil som, že 
by bolo príjemným spestrením koncertu. 
To som ale nevedel, že sa spojí spev s kla-
rinetom. Špeciálne úpravy svetových skla-
dieb a Žiaľ od Eugena Suchoňa spoločne so 
spevom zanechali hlboký umelecký dojem 
u poslucháčov.

Aké boli vaše pocity z koncertu, splnili sa 
vaše očakávania?

Samotný koncert podľa mňa nebol or-
ganizačne komplikovaný. Už od začiatku 
nápadu a vôle obce Zohor podporiť takýto 
projekt som mal v hlave predstavu ako by 
koncert vyzeral. Samozrejme som hlavne 
pred koncertom, no najmä počas koncertu 
bojoval s myšlienkou ako publikum prijme 

takýto koncert. Bolo to niečo nové, lesné 
rohy sa v našej obci samotne nepredstavo-
vali. O to väčšiu zodpovednosť som mal pri 
uvedomení, že hrám pred domácim publi-
kom. Potlesk divákov zo mňa postupne zmý-
val pocity, že by sa publiku nepáčilo. Záver 
koncertu, kedy sme mali standing ovation 
a museli sme pridať prídavok vo mne tento 
pocit úplne odstránil. Som rád, že na kon-
cert prišlo toľko divákov a tešia ma pozitív-
ne ohlasy. Publikum nie je samozrejmosť, 
a už vôbec nie publikum, ktoré je vnímavé 
a vďačné. Preto som aj ako poslanec našej 
obce hrdý na našich obyvateľov, že okrem 
vôle kultúrne sa vyžívať, sa vedia aj kultúrne 
správať. Samozrejme, že viem o pár drob-
nostiach, ktoré by bolo dobré do budúcna 
odstrániť, ale tie sa objavia vždy.

Postrehli sme slovo do budúcna, takže 
môžeme sa na takéto koncerty tešiť aj na 
budúci rok?

Kultúra je citlivá vec, treba ju robiť s ro-
zumom a citom. Ak bude záujem obyvate-
ľov a aj obce organizovať takéto podujatia, 
tak sa posnažíme s Festivum corni niečo vy-
myslieť. Určite nebudeme robiť ale veci na-
silu, to by mohlo byť kontraproduktívne pre 
kultúrny život. Nepíše básne ten, koho bás-
ne nečítajú, a to isté platí aj pre hudobníka. 
Nehrá ten, kto nemá poslucháčov. Teší nás 
tešiť iných, a teší nás, keď si okrem zážitku 
odnesú aj nové poznatky. V takom prípade 
to má zmysel, a je vôľa znovu zorganizovať 
takéto podujatie.Či sa to podarí je však teraz 
ešte otázne…

Ďakujem Jakub za rozhovor
Redakcia Zohorského hlasu
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Poďme spolu plesať
V minulom roku sa po covido-

vej pauze postupne začali rozbiehať 
plesy a zábavy. V tomto roku je už 
plesová sezóna v plnom prúde. Už 
nás nič neobmedzuje.

Začiatok plesového obdobia už 
tradične v  našej dedine prinále-
ží dychovej hudbe Záhorienka na 
čele s kapelníkom pánom Jarosla-
vom Fišerom a jeho muzikantské-
mu plesu.

Piatok 20. Januára sa sála kul-
túrneho domu zaplnila šťastlivca-
mi, ktorým sa podarilo získať lístky, 
nakoľko tie už boli rozchytané ešte 
pred Vianocami.

Vo vestibule na privítanú vyhrá-
vala ľudová hudba Dudíci, ktorá je 
už súčasťou muzikantského plesu. 
Na náladu sa podával štamprlík sli-
vovičky.

Konferencier Jirka Helán sa ujal 
slova a výstrelom zo šampanského 
krátkymi príhovormi pozvaných 
hostí, bol 12. Muzikantský ples sláv-
nostne otvorený.

Úderom na bubon dychová 
hudba Lieskovanka pozvala všet-
kých na tanečný parket. A veru ne-
lenili ani mladí ani vekom starší. 
Všetci sa vykrúcali jedna radosť. 
Raz dva tri, dva dva tri… a otočka…

Jitka a Břeťa Osičkovi s cimba-
lom celú sálu pre zmenu zase ro-
zospievali. Zanôtili pesničky známe, ale 
i menej známe. No a po nich nastúpil na 
pódium usporiadateľ plesu dychová hudba 

Záhorienka so spevákmi Alenkou Rapáčo-
vou a Liborom Cupalom. Zo svojho reperto-
áru vybrali ľudové pesničky, ale aj umelé, pri 

ktorých zaspomínali svojho dvorného 
autora pána Mariána Polakoviča.

V tradičnej súťaži „Spíva celá sál“ 
boli vylosované dva stoly. Pri jednom 
z nich sedeli speváčky zo zohorského 
cirkevného zboru Glória a s pesnič-
kou „Ty falešná frajírko“ spolu s kon-
kurentom z iného stolu si za bujarého 
potlesku prítomných vybojovali remí-
zu a odniesli si polovicu torty a polo-
vicu pizze.

Zdounečanka je dychová hudba, 
ktorá prišla k nám z obce Zdounky 
pri Kroměříži. I keď táto kapela má 
takmer 50 rokov, muzikanti a spevá-
ci, ale hlavne speváčky sú pomerne 
mladí. V ich podaní zazneli pesnič-
ky z ich okolia a tanečný parket bol 
znova plný.

Od polnoci až do rána vyhrávali 
do tanca i do spevu Záhorácki muzi-
kanti.

V cene vstupenky bola aj chutná 
večera, tradičná kapustnica a víneč-
ko z Vinárstva Markovics a Vinařství 
Osička. Pri večeri návštevníkom vy-
hrával Miroslav Bernát.

„Milý pán Fišer ďakujeme 
Vám za krásne chvíle, ktoré 
sme vďaka Vám prežili pri 
nádherných pesničkách. Bolo 
nám s Vami veselo a už sa 
tešíme na stretnutie o rok.“

J. Ščepánková
foto: S. Gulárová 

Všetko najlepšie
Dňa 21. decembra 2022 sa sobášna sien 

obecného úradu v Zohore zaplnila do posled-
ného miesta terajšími, ale i bývalými člen-
mi cirkevného speváckeho zboru Glória a ich 
priateľmi a sympatizantmi.

Na neformálne stretnutie ich pozvali 
manželia Oľga a Janko Hladíkoví pri príle-
žitosti 30. výročia pomenovania zboru a vy-
dania prvej (vtedy ešte audiokazety, CD nosič 
bol nahratý o niečo neskôr) Vstávajte pastie-
ri. Okrem spomínania na minulé ale aj ne-
dávne časy a spoločné zážitky bola všetkým 
prítomným odovzdaná pamätná publikácia 
o zbore Glória 30, ktorej autormi sú Oľga 
a Ján Hladíkoví. Vďaka tejto publikácii je zbor 
a jeho prínos zohorskej kultúre už navždy 

zaznamenaný v histórii zo-
horskej kultúry. Kniha vyš-
la vďaka finančnej podpore 
Obce Zohor.

Tridsať rokov vo veku 
človeka je pomerne krát-
ky čas, ale pri hudobnom 
zoskupení je to už chvíľa 
na bilancovanie a spomí-
nanie. A ako sa povie – čo 
je na papieri nám už nikto a nič nezoberie 
a zostane tu navždy.

Je potešiteľné že sa v nasej obci vždy náj-
du ľudia, ktorí s  láskou rozdávajú radosť 
svojim spevom nám všetkým. Veď vianočné 
sviatky sme si už takmer 30 rokov nevedeli 

predstaviť bez ich vianočného koncertu. Po-
sledné dva roky sa nemohli konať a mnohým 
ľuďom veľmi chýbali a budú chýbať.

Do budúcna dúfame, že sa ešte s ich tvor-
bou stretneme.

Redakcia Zohorského hlasu
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Adventné a vianočné obdobie 
je už nenávratne preč
…zostali nám len krásne spomienky napr. v podobe fotografií.
Advent a Vianoce sa už od nepamäti považuje za najkrajšie obdobie  
v roku. Mnohí sa už od prvej adventnej nedele tešíme na Vianoce, teda  
asi hlavne deti. To, čo je však asi najkrajšie na tomto predvianočnom  
čase je stretávanie sa ľudí na rôznych akciách, koncertoch, jarmokoch. 
A preto sa tešíme, že nebolo tomu inak ani v našej dedine. To, čo sme 
v roku 2022 počas adventného času zažili snáď ešte v našej obci nebolo. 
Ako by sme chceli dobehnúť to, o čo nás covid obral v minulých rokoch.
Pre tých ktorí nemali tú možnosť zúčastniť sa na 
akciách prinášame len takú malú „koštovku.“

ADVENTNÉ DIELNIČKY PRE ŠIKOVNÉ RUČIČKY
Na úvod by som chcela veľmi pekne po-

ďakovať všetkým zúčastneným, ktorí mali 
chuť a našli si čas prísť na náš pilotný pro-
jekt a prišli podporiť Kultúrnu komisiu ako 
aj ľudí, ktorí bez váhania súhlasili, pridali sa 
ako prezentujúci a dopomohli tak k príjem-
nej atmosfére. Dohliadali na správnu tech-
niku, našu -vašu tvorbu a naučili nás niečo 
nové, získali sme skúsenosť i veľa nových 
informácií. A tiež sa vytvorili nové priateľ-
stvá. Bez podpory obce a starostu by to tiež 
nešlo 😊.

Rada by som Vám tieto dielničky pred-
stavila ešte podrobnejšie.

Rozdelené sme ich mali do 4 skupín 
(lebo 4 adventné nedele) a chceli sme aby 
tvorba súvisela s blížiacimi sa Vianocami 
a vianočným obdobím. Zároveň sme chceli 
rozbehnúť aktivitu, ktorá v dlhých zimných 
večeroch poteší, človek príde na iné myš-
lienky v tejto uponáhľanej dobe, vytvorí si 
niečo vlastnými rukami a bude spomínať 
na príjemné chvíle, kedy sa stretol so zná-
mymi a taktiež novými tvárami (na posled-
ných dielničkách sme sa už navzájom všet-
ci poznali – pretože tí, ktorí boli na prvých 
dielničkách neodmietli ani tie druhé, tretie 
a štvrté).

Prvé dielničky sme mali 24.  11.  2022 
a boli zamerané na tvorbu adventných ven-
čekov a ikebán. V tejto tvorbe nám s rados-
ťou pomohla pani Zuzana Mackovičová a jej 
pomocníčky zo Záhrady Zuzana. Pani Zuza-
na nás naučila viazať venček pomocou ži-
vých vetvičiek čečiny a drôtika, priniesla 
rôzne prírodné ozdoby, s ktorými si každý 
mohol dozdobiť svoj venček ako len chcel. 
Nezabudlo sa na zápichy na sviečky – keď-
že sa blížila 1. adventná nedeľa. Tiež mala 
k dispozícií aj sviečky, ktoré si mohli prítom-
ní dokúpiť a boli tak pripravení na príchod 

adventu. Večer sa niesol príjemným vianoč-
ným duchom. Každý z nás určite vďaka vôni 
ihličia – živej čečiny isto pocítil prítomnosť 
Vianoc a začal sa pripravovať na blížiace sa 
sviatky. Večer dopadol na výbornú, vzniklo 
nádherné množstvo venčekov, bola vidieť 
spokojnosť na tvárach mnohých prítomných 
a nechýbalo niečo malé na občerstvenie.

Druhé dielničky sa konali 01. 12. 2022 
kde sme nezabudli na najmenších. Oslovi-
li sme OZ Neposedko a pani Natáliu Ištvá-
nik, ktorá sa opäť bez váhania rada zapojila 

a spolu s jej pomocníčkami pripravili krás-
ne vianočné ozdoby – makety, ktoré si deti 
mohli vytvoriť priamo v malej sále Kultúr-
neho domu, kde sa všetky dielničky odo-
hrávali. Pre detičky a rodičov sme pripravi-
li teplý čaj a limonádu, všetko čo bolo treba 
k tvorbe zabezpečilo OZ Neposedko. Opäť 
to bol príjemný večer, ktorý sa niesol det-
ským smiechom a Vianoce sa veru už blížili. 
Všetky ozdoby, ktoré detičky vytvorili, boli 
nádherné, detská fantázia nemá veru hraníc.

Tretie dielničky sme mali o týždeň ne-
skôr 08. 12. 2022, kde sme opäť nabehli na 
dospelácky režim a s pani Kristínou Ma-
chaňkovovou sme pripravili pečenie via-
nočných oblátok a trubičiek. Pani Kristína 
nám ukázala všetko čo bolo treba, od prí-
pravy cesta, informácie o ceste (najlepšie je 
na druhý deň), až po množstvo cesta na ob-
látky a trubičky. Prítomných nás bol obme-
dzený počet, nakoľko sa jednalo o zdĺhavejší 
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proces a chceli sme, 
aby si každý vyskúšal pečenie. Tak-

tiež strojov na pečenie nie je veľa (drahá zá-
ležitosť) no podarilo sa nám vďaka dobrým 
ľudom zohnať ešte ďalšie tri (za čo im patrí 
naša úprimná vďaka), tak to celkom išlo. 
Opäť sme do nálady pripravili varené vín-
ko a teplý čaj. Tentokrát sme sa aj najedli – 
nepodarky sa predsa nebudú vyhadzovať 
😄. Pomáhal kto vedel, bolo veselo a veľmi 
príjemne, celou sá-
lou sa niesla vôňa 
upečených oblátok 
a trubičiek.

A  do štvorice 
sme nezabudli na 
oslavu konca roka 
a  prípravu oblo-
žených mís a  po-
chutín. Tieto diel-
ničky sa konali 
19. 12. 2022 v spolu-
práci s Miroslavom 
Kovárom. Ten si pre 
dámy a pánov pripravil pár slov, vysvet-
lil ako by mala obložená misa vyzerať, 
a za 5 minút nám ukázal čo vie vykúz-
liť. No jemu sa to hovorilo a ukazovalo, 
keď sme boli všetci začiatočníci 😄. Po 
jeho prezentácii, sme sa pustili do toho 
aj my. Každý si mohol vybrať z viace-
rých druhov šunky, salámy, syrov, ovo-
cia a zeleniny, a mohol tvoriť. Vznikli 

pestré, veselé oblo-
žené misy, ktoré by 
ste na pohľad hneď 
zjedli – verte mi. Ne-
skôr pán Kovár ešte 
motivoval prítom-
ných – najkrajšia 
obložená misa vy-
hráva sekt. No ruky 
veru kmitali kaž-
dému, ale vyhrať 
mohol len jeden. 
Okrem obložených 

mís si pre nás pripravil aj 6 druhov nátie-
rok, ktoré priamo v sále pripravil a domov 
sme si odniesli okrem misy aj kanapky – po 
našom jednohubky v modernom štýle a ve-
rím, že každému chutilo a páčilo sa. Bolo 
vidieť opäť veľa spokojných úsmevov a po-
zitívnych ohlasov.

Keďže bolo pár dní do Vianoc, na posled-
ných dielničkách sme si všetci úprimne po-
priali pekné sviatky a rozlúčili sa so slova-
mi – tak o rok zase. Uvidíme, čo Nový rok 
2023 prinesie, ale nevylučujeme možnosť 
usporiadať dielničky aj počas roka. Verí-
me, že nám zachováte priazeň a minimál-

ne s tými istými tvárami sa opäť uvidíme pri 
tvorení.

V prípade, ak niečo tvoríte a hodí sa to 
do Adventných dielničiek, kontaktujte nás 
a skúsime niečo spoločne vymyslieť.

Ešte raz obrovská vďaka všetkým, ktorí 
priložili ruku k dielu, prišli si niečo vytvoriť, 
podporiť sa vzájomne a stráviť fajn čas mimo 
svojho domova.

Za Kultúrnu komisiu Jana Buchancová

Bryndzová nátierka
Pol na pol maslo – bryndza, čiže koľko bryn‑
dze, toľko masla 
Červená mletá paprika (podľa chuti môže 
byť aj palivá, údená) cca 1‑2ČL
Vymiešame a ochutnáme
Dozdobíme jarnou cibuľkou podľa chuti

Syrová nátierka
Roztierateľný syr 2/3 a 1/3 maslo 
Dochutíme soľou a bielym mletým korením 
Dozdobíme zeleninou podľa chuti ale mô‑
žeme dozdobiť aj ovocím alebo rôznymi 
druhmi syra 

Cesnaková nátierka
Roztierateľný syr (črievko) ¾ a ¼ maslo 
Cesnak podľa chuti – 1hlavička, 3‑4 strúčiky, 
podľa toho ako silnú nátierku chceme mať
Dozdobíme opäť zeleninou 

Avokádová nátierka
Zrelé avokádo 1 ks 
Syr lučina 250g
Soľ, biele korenie 
Rozmixované avokádo zmiešame s lučinou, 
pridáme korenie, soľ, pár kvapiek limetko‑
vej šťavy

Kaviárová nátierka 
Jedno maslo 250g 
Nepravý kaviár (podľa financií môže byť aj 
pravý) 
Soľ a trošku limetkovej šťavy 
Dozdobíme údeným lososom

Šunková nátierka 
Pol na pol maslo a roztierateľný syr
Šunka (hydinová alebo bravčová) 200g, 
ktorú zomelieme alebo rozsekáme s po‑
norným mixérom 
Soľ, korenie a zamiešame
Dozdobíme rôznou zeleninou

Tieto nátierky sa môžu pripravovať/podá-
vať pomocou cukrárskeho vrecka, a mô-
žeme použiť rôzne druhy pečiva, chlebu, 
cracrou (krekrou), toasty, bezlepkové, fit 
chleby. 

Každý si pripravuje nátierky podľa svojej 
chuti a možností, tak isto si ich môžete 
dozdobiť podľa vlastnej fantázie, ktorej sa 
medze nekladú. 
Dobrú chuť! Bon appetite! Guten Appetit! 
Buon appetito! Bon appétit! Jó étvágyat! 
Buen provecho! 
Za recepty ďakujeme pánovi Miroslavovi 
Kovárovi. 

Jana Buchancová
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Znenazdajky prišiel ktosi,
veľký batoh stále nosí. Hneď si od 
nás čižmy prosí, rýchlo do nich vloží 
čosi. Pýtame sa všetci: - Kto si?

Určite ste si domysleli a  nebude pre 
Vás prekvapením, že je to „svätý Mikuláš“. 
Myšlienku potešiť detské tváričky sme sa 
inšpirovali aj tento raz a v spolupráci s Obec-
ným úradom Zohor, ktorý nám prichystal 
balíčky, sme sa my – Občianské združenie 
„A proč né?“ 4. 12. 2022 vydali do ulíc na 
veľkú misiu.

Náš Mikuláš bol práve v tomto špeciál-
ny. Síce nemal batoh a ani nepýtal čižmičky, 
spolu so svojimi pomocníkmi: dvomi anjel-
mi, tromi čertmi, sobom a škriatkom, prišiel 
osobne za tými najmenšími takmer k nim 
domov a obdaroval ich drobným darčekom. 
Cestou rozsvietil stromček pri kultúrnom 
dome, a napriek tomu, že nie sú najmenší, 
navštívil aj seniorov v Zohorskom stacionári. 
Malí, či veľkí, radosť v očiach bola rovnaká.

Mikuláš však nebol jediný, kto obdarú-
val. Detičky mali pre Mikuláša prichystané 
rôzne riekanky, pesničky, dokonca aj ob-
rázky, ktoré samé nakreslili. Niektorým sa 
síce skotúľala slza po líci, keď zbadali čerta, 
no našťastie žiadne neskončilo v jeho vre-
ci. S Mikulášom sa odfotili a so sľubom, že 
nasledujúci rok budú ešte viac poslúchať, 
sa s rodičmi pobrali domov.

Danka Šimeková

Vianočný 
koncert 
v Zohore

Dňa 7. 12. 2022 sa v sobášnej sieni usku-
točnil vianočný koncert, ktorý usporiadalo 
Občianske združenie Hudba v čase v spolu-
práci so ZUŠ Stupava a ZUŠ sv. Cecílie Bra-
tislava za podpory Obce Zohor, na ktorom 
vystúpili umelci Vladimír Ondrejčák (gita-
ra), Blanka Ondrejčáková (barokové husle), 
Pavol Bogacz (husle), Vladislava Fabianová 
(hoboj) a žiaci ZUŠ Stupava a ZUŠ sv. Cecí-
lie Bratislava.

Ako napísal na svojej FB stránke jeden 
z účinkujúcich huslista Pavol Bogacz: „Vče-
ra večer sme si zahrali Paganiniho sonátu 
s mojím kamarátom a kolegom Vladimírom 
Ondrejčákom: Super atmosféra, výborná 
návštevnosť v publiku a tak sme mali sku-
točnú radosť z hrania. Toto ma baví.“

A veru bolo tak. Príjemná predvianoč-
ná atmosféra, priateľská nálada a výborné 
výkony umelcov a detí z umeleckých škôl 
urobili radosť všetkým zúčastneným. A už 
teraz sa tešíme na ďalšie koncerty, ktoré pre 
nás pripravia naši noví obyvatelia Vladimír 

a  Blanka On-
drejčákovi.

Mgr. Gabriela 
Kafková
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Vianočné trhy
V sobotu 10. decembra sme sa po krát-

kej koronovej prestávke znova stretli na 
vianočných trhoch. Kultúrna komisia, pri 
obecnom zastupiteľstve spolu so starostom 
Martinom Zálesňákom pozvali všetkých na-
šich občanov na spoločné stretnutie pri via-
nočnom punči, koláčikoch, ale hlavne pri 
rozsvietenom stromčeku.

V doobedných hodinách sa v priesto-
roch kultúrneho domu konal tradičný jar-
mok, kde si mohli návštevníci u rôznych 
remeselných výrobcov kúpiť ešte čo-to pre 

svojich blízkych pod stromček, ale-
bo tradičné pochutiny na vianočný 
stôl. Novinkou bola burza kníh, ktorú 
usporiadala Miestna ľudová knižnica 
Zohor. Výťažok z predaja kníh knižnica 
použije na kúpu nových a na akcie pre 
deti. Poobede trhy pokračovali pred 
kultúrnym domom. Detská hudobná 
skupina Vega ich spríjemnila vianoč-
nými pesničkami. Potom až do večer-
ných hodín mali možnosť návštevníci 
trhov stráviť pekní chvíle pri re-

produkovanej vianočnej hud-
be v spoločnosti priateľov, ka-
marátov… Pochutiť si mohli 
na kulinárskych výrobkoch, 
ktorými sa prezentovali naše 
obecné organizácie.

Ďakujeme obecnému 
zastupiteľstvu, poslancom, 
starostovi a  všetkým, kto-
rí akýmkoľvek spôsobom 
priložili ruku k  zdarnému 
priebehu jarmoku za ich čas, 
venovaný pri príprave jar-
moku. Spríjemnili ste nám 
predvianočný čas.

Redakcia Zohorského hlasu
foto: J. Buchancová
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Vianočný les
Koncom novembra ma neváhala osloviť 

Zuzka zo Záhrady Zuzana s neskutočným 
srdečným nápadom. Keďže ma jej myš-
lienka v sekunde nadchla, neváhali sme 
a spoločne sme sa pustili do jeho príprav 
a realizácie. Jej prianím bolo spojiť nespo-
jiteľné. V jedno krásne zohorské podujatie 
s názvom Vianočný les – mladých, či sta-
rých, rybárov, či poľovníkov, záchranárov, 
či hasičov, športovcov, či nešportovcov, ve-
riacich, či neveriacich.

Koncom novembra sa začal „náš spoloč-
ný lov“ na umelé vianočné stromčeky a ne-
používané vianočné ozdoby. Priam neuveri-
teľné koľko vianočných stromčekov ste milí 
naši susedia priniesli do Zuzkinej záhrady. 
Aj vďaka vašej dobrosrdečnosti sme nápad 
vedeli zhmotniť.

Do podujatia sme sa zapojili všetci: Pán 
starosta (ktorý nám okrem iného prispel 
peňažnou čiastkou na vianočné svetielka) 
a poslanci OZ, Zamestnanci OÚ, Farnosť, 
Materská škola, Základná škola, Školský 
klub detí, Miestna ľudová knižnica, Jedno-
ta dôchodcov, Senior Zohor n. o., Dobro-
voľný hasičský zbor, Červený kríž, Divadlo 
Šáchor, Rybársky zväz, HBK Roconaba, Fut-
balový klub, PZ Havran, Folklórna skupina 
Zóhran/ Zóhranek, Záhrada Zuzana, A proč 
né?, Neposedko – miesto pre rodinu, Rodin-
ka Ivana Mackoviča, Rodinka Ščepánková, 
či Lazarovci.

14. decembra sa kona-
la spoločná brigáda, počas 
ktorej sme umelé vianoč-
né stromčeky osadili pred 
Obecný úrad, kde každoroč-
ne pre nás občianske zdru-
ženie A proč né? pripravuje 
adventný veniec. Dáte mi za 
pravdu, že v parčíku vznik-
la nádherná vianočná alej. 
Každá oslovená organizácia, 
skupina ľudí, či jednotlivci 
si mohli prísť svoj strom-
ček s  osadenou tabuľkou 
s názvom ozdobiť. A veru-
že kreativite sa medze ne-
kladú. Takto sme mali mož-
nosť pokochať sa rôznymi 
vianočnými ozdobami  – 
háčkovanými dielkami, 

cibuľkami, divadelnými maskami, prilbou, 
hokejkami, hasičským rebríkom, či jelení-
mi parohami.

17. decembra sme sa spoločne pri via-
nočných koledách, teplom čajíku, varenom 
vínku, či vianočných koláčoch stretli pred 
Obecným úradom a záverom sme jedinečné 
vyzdobené stromčeky ovešali vianočnými 
svetielkami a spoločne rozsvietili. Pozva-
nie prijali aj Ježiškovi pomocníci a kúzelné 
bytosti. Takto nám stromčeky robili radosť 
do polovice januára.

Veríme, že sa táto príjemná udalosť 
stane našou každoročnou tradíciou, že ste 
sa počas vianočných sviatkov prešli parčí-
kom, nadchli sme Vaše srdcia a ozdobili sme 
parčík čarovným svetlom ako sa na Viano-
ce patrí.

Natália Ištvánik
foto: D. Koldánová
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Vánoce v Zóhru
Pri príležitosti 50. výročia založenia fol-

klórnej skupiny Zóhran odohrali členovia 
ďalšie folklórne pásmo. Tentokrát to boli tra-
dície, ktoré prebiehali v predvianočnom ob-
dobí a počas Vianoc v našej obci.

Poslednú adventnú nedeľu 18. decem-
bra sa v kultúrnom dome stretli tí, ktorí 
milujú všetky podoby folklóru. Folklórna 
skupina Zóhran a detská skupina Zóhranek 
predviedli folklórne pásmo s názvom Váno-
ce v Zóhru. Ale ešte než sa dostali k samot-
ným Vianociam prišli na scénu Lucie, ktoré 
povymetali všetky kúty v miestnostiach. No 
potom prišli na rad vianočné zvyky. Na pó-
diu sa odohrával príbeh obyčajnej zohorskej 

rodiny, ktorá pri štedrovečernej večeri pri-
pomenula vianočné zvyky našich starých 
rodičov ako napr. rozkrajovanie jablčka, roz-
lusknutie orecha. Niektoré z nich sa ešte stá-
le používajú.

„Co koho, do teho, ked Ježička lúbim, 
ked pujdem na jarmak cukrové mu 
kúpim“ je začiatok koledy, ktorú ve-
del v minulosti, ale aj teraz zaspievať 
každé malé dieťa. S touto pesničkou 
vyšli na scénu deti z detského súbo-
ru Zóhranek. Nechýbali ani vinše od 
pastiera a hlásnika.

Špeciálnym hosťom bola Fol-
klórna skupina Macejko z Malacek. 

Predstavila sa s folklórnym pásmon Prádky 
a Regrúti.

Pásmom Regrúti sa už naši folkloristi 
predstavili na jeseň, ale na Prádky, Fašang 
a Svadbu sa ešte môžete tešiť.

text a foto: J. Ščepánková 

Dobrá novina
Tradícia koledovania v našej farnosti 

sa opäť po krátkej prestávke vrátila do sta-
rých koľají. V Zohore, dňa 6. januára sme sa 
vybrali do rodín prinášať Dobrú novinu. Je 
to vianočná kolednícka zbierka, ktorou po-
máhame ľuďom v najchudobnejších kraji-
nách sveta. Z finančných príspevkov tohto-
ročného koledovania podávame pomocnú 
ruku ľuďom, v krajinách východnej Afriky, 
zmeniť púšte na záhrady.

Počas sv. omše, na sviatok Troch krá-
ľov, nám bolo udelené požehnanie a po-
obede sme sa vybrali do rodín prinášať 
radostnú zvesť. Do koledovania v Zoho-
re sa zapojilo 22 koledníkov, rozdelených 
do štyroch skupiniek. Navštívili sme 39 
domácností a vyzbierali spolu 1834 €. Za 
každý príspevok patrí všetkým darcom 
srdečná vďaka. Poďakovanie patrí taktiež 
všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom 
zapojili do tohto podujatia – dôstojnému 

kňazovi Miroslavovi Komornému, kolední-
kom, sprevádzajúcim osobám a rodinám, 
ktoré nás vždy s láskou a úsmevom na tvári 
doma očakávajú.

Verím tomu, že i naďalej budeme v našej 
obci zveľaďovať túto tradíciu a podporovať 
dôstojný život tých najzraniteľnejších.

Mgr. Jana Šimberová,  
foto: Z. Šabíková
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Jasličková pobožnosť
„Ľudia žili v očakávaní Mesiáša. Mysleli si, že príde ako kráľ. Nikto 
netušil, že Boh si vyberie taký jednoduchý, skromný a zázračný spôsob. 
Vedeli to len Mária a Jozef. Pripravme si aj my naše srdcia, nech 
pocítime nežnosť a blízkosť nášho Boha, ktorý prišiel v dieťati.“

Týmito slovami začínalo divadelné pred-
stavenie o narodení Ježiška na jasličkovej 
pobožnosti, ktorá sa konala 25. 12. 2022, 
v kostole sv. Margity Antiochijskej v Zoho-
re. Uličkou kostola prechádzali Jozef (Peter 
Brunovský) a Mária (Paťka Melišová) a hľa-
dali miesto na prespatie v Betleheme. No do-
movník (Peťko Bodo) ich musel poslať iba do 
maštale, keďže pre nich už nebolo miesto. 
Boh hľadá miesto, kde by sa narodil…zabudli 
sme na Neho – odznela pieseň. Ale Pán Boh 
na nás nezabudol – to vedeli aj deti v scénke, 
hlavne naši krásni anjeli (Emka Turanská, 
Sofinka Vachálková), ktorí spievali: „Glória 
in excelsis Deo!“ a oznamovali pastierom ra-
dostnú správu o narodení Ježiška. Pastieri 
(Oliver Beseda, Filipko Beseda, Jakub Ka-
ňuch, Matej Turanský) nelenili a išli ho hľa-

dať. Aj ho 
našli – isto 

im pomohlo, že počuli Máriu spievať 
uspávanku novorodeniatku. Odo-
vzdali mu svoje dary: mliečko, kožu-
šinku, veselého barančeka. A prišli aj 
králi z východu. V našom prípade 
kráľovná (Maťka Melišová) a dvaja 
králi (Igor Rovný, Matiasko Slezák) 
dôstojne kráčali…

„Hľa, králi Dieťa uzreli,
pokorne pred ním kľakajú
a zlato, myrhu, kadilo
s láskou mu odovzdávajú.“,

prečítal recitátor 
a rozprávač v našom 
predstavení (Michal Chuda).

Na záver účinkujúci spolu so zbo-
rom zaspievali radostnú koledu. Po 
predstavení zazneli ešte koledy a vin-
še našich šikovných vinšovníkov (Ka-
rolínka Lisá, Janík a Grétka Šteffekoví, 
Lenka Janičáková, Igor Rovný, Matiasko 
Slezák, Jakub Kaňuch). Účinkujúci boli 
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Vianočný dom alebo svetielková show
Isto ste už zachytili „novinu“ o najviac 

vysvietenom dome počas vianočného obdo-
bia v Zohore. Dom, ktorý bol z diaľky vidieť 
z okraja ulice Na Dieloch. Ak ste doteraz ne-
vedeli na akej ulici sa nachádzal, tak som vám 
to práve prezradila. Dalo by sa povedať, že 
domček bol pre veľa zvedavcov „atrakciou“, 
no pre najmenších to bolo niečo úžasné a zá-
zračné. Všade samé svetielka, tancujúci Mi-
kuláš, pohyblivý sob, veľký betlehem a rôzne 
iné postavičky, ozdoby ktoré upútali pozor-
nosť nás všetkých.

Ktože býva v tomto dome? Možno ste aj 
deťom hovorili, že možno dedo Mráz alebo 
Mikuláš. Syn spisovateľky a autorky básní 
Mirky Ábelovej, Edko (Mirka bola s obomi 
synčekmi pravidelnou návštevníčkou via-
nočného domu) povedal, že v tomto dome 
určite býva Ježiško. Mirka o domčeku píše 
v poviedke Zázračný dom, ktorú napísala 
uverejnila v knihe Dohviezdny večer – odpo-
rúčam prečítať. No v skutočnosti v domčeku 
bývajú milí ľudia, ktorí majú Vianoce a via-
nočný čas v srdci.

Viem, že mnohým ľudom behá po rozu-
me nejedna otázka, tak som sa rozhodla vám 
pár informácií zohnať. Navštívila som man-
želov Mračnových a spýtala sa pár otázok, 
ktoré Vás možno presvedčia o tom, že či sa 
napríklad pustiť do takejto výzdoby rodin-
ného domu (nehovorím o tom, že inšpiru-
jú určite aj ich susedov, pretože táto ulica je 
počas Vianoc najkrajšia v Zohore), koľko to 
všetko môže stáť a čo to všetko obnáša. Pri-
nášame Vám exkluzívny rozhovor, ktorý nám 
poskytli len pre náš Zohorský hlas.

• U koho vznikla myšlienka s touto výzdo-
bou?

Nápad vznikol v mojej hlave a pridala sa ku 

mne aj moja pani manželka.
• Od ktorého roku ste začali s výzdobou? 

Resp. koľ ko rokov Vám trvalo zozbierať 
všetky ozdoby, postavičky, svetielka?

S výzdobou sme začali v roku 2013 a aby bol 
dom vyzdobený tak ako je dnes – Vianoce 
2022, tak to trvalo 8 rokov.
• Dokupujete aj niečo nové? Ako často? 

(každý rok, alebo podľa opotrebenia? – 
výmena nefunkčného za nové)

Ozdoby či svetielka dokupujeme podľa mož-
ností a opotrebenia. Máme aj staršie ozdoby, 
ale samozrejme servis a výmena je nutná.
• Pamätáte si ešte, ktorá ozdoba bola najlac-

nejšia a ktorá naopak najdrahšia – viete 
aj cenu? A ktorá je najstaršia?

Áno vieme presne, ktorá nás stála najviac 
(spievajúci Mikuláš) a v dnešnej dobe sve-
tielka sú za dobrú cenu, dajú sa aj lacnejšie 
zohnať. A čo sa týka najstaršej, to sú soby so 
saňami.
• Kedy musíte začať s prípravami, aby ste 

to stihli do Mikuláša respektíve do 1. ad-
ventnej nedele všetko vyzdobiť? V ktorý 
deň spúšťate osvetlenie?

Začíname tak tri týždne pred adventnom, aby 
sme mohli v prvú adventnú nedeľu rozsvie-
tiť náš dom. Čiže na Mikuláša je už všetko 
rozsvietené.
• Kto sa podieľa na celej príprave? Pán Mrač-

na Vy sám, alebo Vám niekto pomáha?
Sám by som to nestihol, preto mi s celou prí-
pravou pomáha aj manželka a dcéra Alexan-
dra.
• Koľ ko metrov svetelnej reťaze máte?
Koľko metrov majú dokopy všetky reťaze 
neviem povedať, ale celkom s dekoráciami 
obsahujú 13 000 až 15 000 led svetielok/žia-
riviek.
• A  koľ ko energie miniete na viac? 

Sledujete to?
Máme ozdoby, ktoré sú aj na baterky a tie kto-
ré musíme zapojiť do elektriny odhadujem 
na viac za jednu hodinu 300 až 400 Wh.
• Nevadi Vám, že sa ľudia pred domom fo-

tia, zastavujú s autami? Ako to na Vás 
vplýva? Je to pre Vás radosť alebo opak?

Určite nám to nevadí, ba práve naopak, máme 
z toho radosť. Nie raz tu boli aj deti zo škôl-
ky, ktorým sme umožnili prístup bližšie. Tiež 
máme stálych pozorovateľov a teší nás, že sa 
ľudia vracajú a zastavia sa pri nás.
• Ako nazývate Váš dom Vy? Ľudia mu dali 

rôzne pomenovania (svetielková show, 
Las Vegas Dom, a pod.), aké pomenova-
nie je pre Vás najkrajšie? Najviac srdcu 
blízke?

Chceli sme mať vianočne vyzdobený dom, 
tak je pre nás najviac blízke pomenovanie 
Vianočný dom.

Tak čo, milí čitatelia, trúfate si aj Vy na 
podobnú výzdobu? Verím, že týchto pár in-
formácií Vás presvedčilo rozmýšlať o svetiel-
kách a možno sa pridáte aj Vy a postaráte sa 
o vianočnú výzdobu, ktorú budú obdivovať 
všetci naokolo. Manželia Mračnoví Vás ale 
s radosťou privítajú pred ich domom a uvi-
dia šťastné pohľady najmä detí (ale isto aj nás 
dospelých).Ja im zo srdca veľmi pekne ďa-
kujem za milé privítanie, rozhovor a odpo-
vede na otázky. Prajem im veľa zdravia, od-
hodlanosti a nápadov – keďže každý rok pán 
Mračna výzdobu trošku pomení, schválne či 
si to všimnete. Fotky z Vianoc 2022 nájdete 
na strane 27.

Tešíme sa opäť na vianočné obdobie 
v tomto roku a Váš Vianočný dom. Ďakuje-
me Vám za pocit šťastia pri Vašej bráne.

Jana Buchancová 

odmenení potleskom publika a aj sladkou od-
menou a malým pohostením od duchovného 
otca Miroslava Komorného.

Našim mladým hercom ďakujem, že našli 
odvahu vystupovať – boli ste vynikajúci! Po-
ďakovanie patrí aj rodičom, ktorí ich zodpo-
vedne pripravili a priviedli na každý nácvik. 
Taktiež sa chcem poďakovať ochotným a lás-
kavým ľuďom zo Zohoru, ktorí nám pomohli 
s oblečením, s rekvizitami, nájsť scénu…kon-
krétne: p. Zuzke Mackovičovej, p. Alžbetke 
Žembovej, p. Aničke Osvaldíkovej, p. Andrej-
ke Húškovej. Veľké ďakujem adresujem aj 

našim zboristom z detského zboru, ktorí sa 
tiež s radosťou pripravovali a pomohli aj inak 
organizačne. ❤

Dnes je už nový rok, aj vianočné obdobie 
je za nami. No každý deň sa môžeme pýtať 
samého seba: Akú „rolu“ žijem ja vo svojom 
živote? Jozefa, Máriu, ktorí veria? Anjela, 
ktorý ohlasuje? Pastiera, ktorý hľadá? Kráľa, 
ktorý sa klania? Domovníka, ktorý posiela 
od seba preč Pána Boha? Boh si isto vyberie 
výnimočný spôsob, ako sa k nám prihovo-
rí…dôležité je, pripraviť si srdcia. 

Anna Kaňuchová
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Obchodníci v Zohore – II.časť
V prvej časti sme spomínali obchodní-

ka Jána Nováka, ktorý prevádzkoval svoj 
obchod s potravinami na ul.Lozornianska 
2. V roku 1902 získal v Zohore obchodníc-
ku živnosť, ale na adrese Lozornianska 2 
nebol vtedy žiadny dom. Podľa katastrálnej 
mapy tam nebol ešte ani v roku 1914. Z aukč-
ného domu Darabanth v Budapešti sa nám 
podarilo získať skeny pohľadníc s fotogra-
fiami prvého obchodu Jána Nováka z rokov 
1903 a 1910. Jeho obchod sa nachádzal sa na  
terajšej adrese ul.Domkárska 2, bol roho-
vým domom ul. Domkárska a Nám. mláde-
že. Začiatkom 20.tych rokov bola táto budova 
zbúraná a v roku 1922 bola na jej mieste po-
stavená nová budova, v ktorej prevádzkovala 

hostinec až do roku 1950 Katarína Kostko-
vá. V 50.tych a začiatkom 60.tych rokov boli 
v priestoroch bývalého hostinca umiestnené 
učebne základnej školy a tiež ambulancie ob-
vodného a zubného lekára. Po postavení ZDŠ 
v roku 1963 sa priestory uvoľnili pre obcho-
dy Papiernictvo a Textilná galantéria. Dnes 
sa tu nachádza obchod Gulla ‑Rozličný tovar 
a iné prevádzky.

Na ďalšej pohľadnici z roku 1903 je zobra-
zená ulica Dolná a budova s názvom Hosti‑
nec k zelenému stromu. Sú na nej podpisy ľudí 
stojacich pred hostincom. Nad hostinským 
je uvedené meno Alois Stern. Jediný Alois 
Stern, ktorého sme našli, sa podľa matriky 

Židovskej náboženskej obce v Pe‑
zinku narodil 26.  septembra 
1853 rodičom Filipovi a Fany 
Sternovým. V  roku 1903 by 
mal asi 50 rokov, čo by mohlo 
zodpovedať hostinskému na 
fotografii. Rodina Sternovcov 
bývala v tom čase i v Stupave. 
V matrike Židovskej náboženskej 
obce v Stupave je záznam naro-
denia Rózálie Sternovej, narodenej v Stupave 
2.februára 1900 stupavskému obchodníkovi 
Móricovi Sternovi a jeho manželke Deborah 
Kohnovej. O 24 rokov neskôr, 22.mája 1924, 
je v uvedenej matrike záznam o jej sobáši so 
Šalamonom Holzerom, synom piešťanského 
obchodníka Karola Holzera. Žiaľ, nie je mož-
né určiť, kde v Zohore sa Hostinec k zelenému 
stromu nachádzal. Podľa katastrálnej mapy 
z roku 1914 to mohol byť niektorý z radu do-
mov na juhozápadnej strane ulice Dolná.

Dňa 28. decembra 1919 bolo v Zohore za-
ložené Potravné družstvo. Potravné družstvá 
boli početne najsilnejšími družstevnými or-
ganizáciami, ktoré boli zakladané najmä na 
vidieku a v malých mestách. Zaujímavosťou 
je, že obchodné právo na Slovensku sa až 
do roku 1950 riadilo uhorským obchod-
ným zákonom XXXVII/1875 Zb. z roku 1875, 
takže obchodné združenia pokračovali kon-
tinuálne aj po vzniku I. ČSR.

Hlavným cieľom potrav-
ného družstevníctva bolo 
zriaďovať obchody s  potra-
vinami a  miešaným tova-
rom. Prvé potravné druž-
stvo na Slovensku vzniklo 
v roku 1869 v Revúcej. K in-
tenzívnemu zakladaniu po-
travných družstiev došlo po 
vzniku Československa, keď 
na Slovensku stúpol ich po-
čet z 595 v roku 1918 na 979 
v roku 1924. Členstvo sa zís-
kavalo nízkymi vkladmi, napríklad 20 ko-

rún. K  výhodám členstva patrilo fi-
nančné zvýhodňovanie 2–3% úrokom 
z peňažnej hodnoty celoročného náku-
pu. Hodnoty nákupov sa zaznamenáva-
li v členskej knižke. Potravné družstvá 
spočiatku umiestňovali svoje predajne 
v  prenajatých priestoroch, postupne 
však investovali do vlastných družstev-
ných domov. Od roku 1934 zásobovanie 
obchodov potravných družstiev usku-
točňovalo Nákupné ústredie potravných 
družstiev, spol. s r. o.(NÚPOD).

Predsedom valného zhromaždenia zo-
horského Potravného družstva sa stal Ignác 
Cabadaj, zapisovateľom učiteľ Izidor Kubán, 
overovateľmi boli Jozef Kostka a Jakub Vachá-
lek. Stanovy boli zapísané na súde 22. febru-
ára 1920. Družstvo malo v Zohore po celý čas 
svojho trvania až do prevzatia štátom v roku 
1950 viac ako 210 členov.

Dňa 2.decembra 1948 vznikol na základe 
zákona 279/1948 Zb. Veľkodistribučný podnik 
v odbore potravinárskom, spol. s r. o., skratka 
VDP. Sídlo mal v Prahe a oblastný orgán pre 
Slovensko bol v Bratislave. Dňa 23. decem-
bra 1948 vydal minister vnútorného obchodu 
František Krajčír nariadenie, podľa ktorého 
dňom 1.januára 1949 vplynuli do VDP všetky 
zárobkové hospodárske spoločenstvá malo-
obchodníkov s rozličným tovarom, teda aj 
NÚPOD. Do konca roku 1950 sústredil štát 
potravné družstvá do Okresných Spotrebných 
Družstiev pod názvom Jednota OSD.

Zaujímavá je história 
domu na adrese Dolná 19, 
ktorý dodnes stojí vedľa Po‑
hostinstva u  Vendelína. Prvý 
údaj o  tomto dome sa na-
chádza v  pozemkovej knihe 
z roku 1854, kedy ho vlastni-
la istá Františka Stűczová. 
Podľa matriky židovskej ná-
boženskej obce na tejto adrese 
zomrel 16.októbra 1876 Áron 
Lőb Koch, takže tam pravde-
podobne bývala jeho rodina. 

V 80.tych rokoch 19.storočia tu už býval Ru-
dolf Marišek so svojou manželkou Aloizi-
ou Fišerovou. Narodil sa v Stupave 10. aprí-
la 1850 krčmárovi Matejovi Mariškovi a jeho 
manželke Terézii Fisterovej. Počas zohorské-
ho pobytu na adrese Dolná 19 bol pekársky 
majster a podľa zoznamu obchodníkov mal 
v 80.tych rokoch otvorenú obchodnícku živ-
nosť. Poloha domu, v ktorom s rodinou býval 
a kde mal pekáreň s predajňou, bola vzhľa-
dom na susedné Pohostinstvo u Vendelína veľ-
mi výhodná. V roku 1891 však už nachádza-
me Rudolfa Mariška ako krčmára v Stupave, 

‑ Obchod Jána Nováka na adrese Domkárska 2 
 v roku 1903 ‑

‑ Obchod Jána Nováka na adrese Domkárska 2 v roku 1910 ‑

‑ Pohľadnica z roku 1903 ‑

‑ Zakladateľ Potravného 
družstva v Zohore 

Ignác Cabadaj ‑
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kde sa mu narodilo štvrté dieťa. V 90.tych 
bývala v uvedenom dome rodina zohorské-
ho krčmára Valenta Mifkoviča, ktorého 
syn Matej spolu s manželkou Annou, rode-
nou Ščepánovou prevádzkovali Pohostinstvo 
u Vendelína. Krčmár Valent Mifkovič v tom-
to dome zomrel 6.decembra 1903 vo veku 52 
rokov. Po skončení prvej svetovej vojny dom 
na Dolnej 19 kúpili manželia Jozef a Anastá-
zia Rybároví. Jozef Rybár sa narodil v Zoho-
re 22. mája 1880 Tomášovi Rybárovi a jeho 
manželke Apolónii, rodenej Pogačovej. Bol 
mladším bratom Valenta Rybára, o ktorom 
sme písali v prvej časti a ktorý vlastnil obchod 
na adrese Dolná 20. Anastázia Rybárová sa 
narodila v Zohore 10. apríla 1886 manželom 
Jakubovi Hricovi a Apolónii Sabolovej. Jozef 
a Anastázia sa zosobášili v júli 1904 v Zoho-
re a v novembri toho istého roku emigrova-
li do USA. Prácu si našli v Hamiltone v štáte 
Ohio, kde sa im narodili deti Jozef a Karolína. 
Jozef junior sa narodil 10.apríla 1907 a Karo-
lína 19.apríla 1909. Pred rokom 1914 sa celá 
rodina vrátila do Zohoru. Jozef senior odišiel 
naspäť za prácou do USA v apríli 1914, takže 
sa mu podarilo vyhnúť narukovaniu do vojny. 
V USA si našiel prácu v automobilke v Det-
roite, v štáte Michigan. Zaují-
mavé je, že štátne občianstvo 
získal až po 31ročnom pobyte 
v USA, 23.apríla 1945 vo veku 
65 rokov. Do Zohoru chodil len 
na návštevy. Anastázia zosta-
la s deťmi v Zohore. V dome 
vedľa Pohostinstva u Vendelí‑
na si otvorila obchod s potra-
vinami. Syn Jozef odišiel v 20.
tych rokoch za otcom do USA, 
kde sa aj v  roku 1928 oženil 
v  Manhattane v  New Yorku 
so Slovenkou Angelou Jáno-
šíkovou. Karolína Rybárová 
zostala v Zohore, tu sa vydala 
za Františka Brunovského. Ich 
syn Albín Brunovský sa stal 
akademickým maliarom sve-
toznámeho mena. V Zohore 
je po ňom pomenovaná zák-
ladná škola. Jozefovi Rybárovi 
juniorovi a Angele Jánošíkovej 
sa v USA narodila dcéra Karo-
lína, ktorú prezývali Linka. Aj 
Anastáziin syn Jozef chodieval s dcérou Lin-
kou z USA ku mame do Zohoru na návštevy. 
Pri jednej takej návšteve koncom roka 1944 
sa udiali dve zaujímavé príhody. 

Prvá sa stala 17. októbra 1944, kedy bolo 
počas bombardovania Viedne zasiahnuté 
americké lietadlo B 24 Liberátor, ktoré sa 
zrútilo blízko za Zohorom, pričom ôsmim 

z desiatich členov posádky sa podarilo s pa-
dákmi z horiaceho lietadla vyskočiť. Jeden 
z  letcov dopadol na konci ulice Dolná za 
kaplnkou sv.  Jána Nepomuckého. Keď to 
ľudia videli, bežali ku miestu jeho dopadu. 
Medzi prvými pribehol Jozef Rybár junior, 
ktorý priateľsky privítal parašutistu plynu-
lou angličtinou a ponúkol ho cigaretou, za 
čo sa mu tento poďakoval. Čoskoro sem prišli 
slovenskí žandári, ktorí letca odviezli do Ma-
laciek, kde ho museli odovzdať nemeckým 
vojakom. On a ďalší šiesti parašutisti z posád-

ky lietadla prežili a po vojne 
sa im podarilo vrátiť domov. 
Dňa štvrtého decembra 1944 
boli nemeckí vojaci umiest-
není aj v Zohore. Ich veliteľ-
stvo sídlilo v budove terajšie-
ho obecného úradu a ostatní 
vojaci boli pridelení na bý-
vanie po rodinných domoch. 
Chodievali do Pohostinstva 
u Vendelína, kde sa odohra-
la ďalšia príhoda. Pätnásť-
ročná Linka Rybárová, kto-
rá bola v tom čase v Zohore, 
prišla na susedskú návštevu 
do hostinca, kde práve sedeli 
nemeckí vojaci. V presvedče-
ní, že jej nerozumejú, začala 
sa o ich prítomnosti kriticky 
vyjadrovať. Boli však medzi 
nimi i Sudetskí Nemci, ktorí 
vedeli česky. Nazlostení vo-
jaci schytili Linku a vliekli ju 
do dvora hostinca. Našťastie 
duchaprítomný hostinský 

Vendelín Bertovič, ktorý vedel po nemecky, 
utekal za nimi a podarilo sa mu ich presved-
čiť, že je to iba mladé dievča, ktoré nevie, čo 
hovorí, a teda ju vojaci nakoniec pustili. Linka 
sa v USA vydala a v 70.tych rokoch navštívila 
so svojimi tromi deťmi svoju babku Anastá-
ziu Rybárovú, bratanca Albína Brunovského 
a sesternicu Marcelu Brunovskú. Anastázia 

Rybárová prenajala koncom 30.tych rokov ob-
chod Potravnému družstvu. Predajňu Potrav-
ného družstva viedli súrodenci Martin a Anna 
Gašparovičoví. Potravné družstvo v Zohore 
bolo v roku 1950 poštátnené a premenované 
na Jednotu OSD. Anna Gašparovičová, ktorá 
sa koncom 40.tych rokov vydala za Fridricha 
Brauneckera, viedla predajňu aj po poštátne-
ní. Budova Anastázie Rybárovej slúžila ako 
obchod s potravina-
mi do 60.tych rokov, 
kedy bola postavená 
predajňa potravín na 
adrese Kováčska 2. 
Anna Brauneckero-
vá sa stala vedúcou 
predajne aj v  novej 
budove. Dnes sa tu 
nachádza predajňa 
TERNO. Anastázia 
Rybárová zomrela 
v  Zohore 18.  marca 
1979 ako 93 ročná. 
Jej syn Jozef Rybár 
junior zomrel v Bro-
oklyne v New Yorku 1. augusta 1989 vo veku 
82 rokov. Dcéra Karolína Brunovská zomrela 
v Zohore 20. septembra 1976 vo veku 67 rokov.

V tejto časti sa ešte zmienime o zohor-
ských pekároch. Dozvedeli sme sa už, že 
v 80.tych rokoch 19. storočia bol v Zohore 
pekárom a obchodníkom Rudolf Marišek, 
ktorý mal pekáreň a obchod na adrese Dol-
ná 19. Z  minulého článku vieme, že kon-
com 19.storočia bol zohorským majstrom 
pekárom a zároveň obchodníkom Ján Rá-
bus, ktorý mal obchod na adrese Dolná 20. 
Pekáreň mal v susednom dome, na adrese 
Dolná 22. U Jána Rábusa sa vyučil za pekára 
aj Pavol Masarovič, narodený 2.júla 1867 
v Zohore kováčovi Marekovi Masarovičovi 
a jeho manželke Kataríne Gašparekovej. Pa-
vol sa zosobášil 29. septembra 1895 s Máriou 
Michnovou, dcérou stupavského grófskeho 
záhradníka Štefana Michnu, narodenou 

‑ V obchode vedľa Pohostinstva u Vendelína. 
Predavačky zľava Anna Brauneckerová,  

Mária Rybárová a Jozefína Kovárová ‑

‑ Jozef Rybár junior v roku 1954 ‑

‑ Jozef Rybár senior v roku 1939 ‑ ‑ Karolína Brunovská, 
rodená Rybárová 

v roku 1931 ‑
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8. apríla 1876. Bývali na adrese Dolná 22, 
kde aj ako pekársky majster pracoval. Avšak 
16.mája 1922 ako 55 ročný zomrel. Jeho man-
želka Mária sa vydala za zohorského peká-
ra, vdovca Karola Cejpka, narodeného 4.no-
vembra 1883. Jeho pekáreň sa nachádzala na 
rohu ulice Tichá a Nám. Mládeže. Dnes tam 
stojí bytový dom. Podľa zoznamu živnostní-
kov z roku 1930 mali okrem Karola Cejpka 
v Zohore svoje prevádzky ešte dvaja pekári, 
boli to Jozef Šonský a Ján Jung. Do pekárne 
na adrese Dolná 22 prišiel v roku 1931 praco-
vať pekársky majster Ján Riška. Pekársku 
živnosť v Zohore získal 19. septembra 1931. 
Ján Riška sa narodil vo Veľkých Levároch 

27. mája 1900. Pätnásteho februára 1931 sa 
v Bratislave zosobášil s Helenou Hodúrovou, 
narodenou 20.októbra 1899 v Šali. Helena už 
mala syna Dušana. Spolu mali dve deti Bertu 
a Teodora. Od 14. mája 1947 bola vo dvore pe-
kárne aj zubná ambulancia, v ktorej ordino-
val ešte aj v 50.tych rokoch dentista Ľudovít 
Reichnitz. Obe pekárne, Karola Cejpka i Jána 
Rišku, boli v roku 1950 poštátnené.

Použité zdroje:
Darabanth Aukciósház Budapest, Hungary ‑ pohľadnice
htt:www.szz.sk historia ‑szz História živnostníctva na Slo‑

vensku
HUSÁR Ján.: Zákonný článok XXXVII/1875 a jeho vplyv na 

vývoj slovenského obchodného práva, In.: Právny obzor 
2017, č. 1, s.38 – 58, ISSN 0032‑6984

JEKELFALUSSY Jozef: „Iparosainak és kereskedöinek czím – és 
lakjegyzéke“, vydané v Budapešti v roku 1892, 2339 strán

MACEJKA Martin, VRABLEC Pavol a kol.: „ZOHOR“, vydal OÚ 
Zohor 2014, 231 strán, ISBN 978‑80‑971620‑8‑5

ŠIMONÍK Roman: „Slovensko – rakúsky príbeh s americkými 
vojakmi“, In: „Zohorský Hlas č 3./2020“, vydal Obecný úrad 
Zohor, ISSN 1338‑0273

Štátny archív v Bratislave: „Zoznam obchodných živností 
stupavského obvodu z rokov 1884 až 1907“

Štátny archív v Bratislave: „Krajský súd v Bratislave: Potravné 
družstvo v Zohore“

Śtátny archív v Bratislava, pracovisko Modra: „Zoznam živ‑
nostníkov z roku 1930“

Śtátny archív v Bratislave, pracovisko Modra: „ONÚ Zohor, 
administratívne spisy 1924“

Śtátny archív v Bratislave, pracovisko Modra: „Zoznam živ‑
nostníkov z roku 1948“

Matrika Obecného úradu v Zohore
Matriky z internetovej stránky: „familysearch.org“

Terézia Pavlásková, Jozef Pavlásek 

Zohorské fašiangové muzicírovanie
Po čase sa Kultúrny dom v Zohore opäť 

rozozvučal tónmi rôznych hudobných ná-
strojov pri príležitosti Fašiangového koncer-
tu. Vďaka pedagógom Súkromnej základnej 
umeleckej školy Lozorno, ktorá má elokova-
né pracovisko v priestoroch našej základnej 
školy, sme sa mohli potešiť z úžasných výko-
nov našich zohorských detí. Každý prítomný 
s hrdosťou a radosťou sledoval nielen svoje 
dieťa, vnúča, ale čo je obzvlášť sympatické, 

úprimným potleskom odmenil aj ostatných 
účinkujúcich.

Počas koncertu divákov čakalo niekoľ-
ko fašiangových prekvapení, ktoré naozaj 
stáli za to. Na úvod zahral skladbu Believer 
od Imagine Dragons „ZOHORSKÝ BAND“ 
v podaní Alžbetky Prečuchovej, Lucky Slo-
vákovej a Šimona Sedláka a pod taktovkou 
pána riaditeľa Mgr. art. Petra Vrbinčíka, 
ArtD. A už v plynulom slede nasledovali ďal-
šie a ďalšie vystúpenia šikovných detičiek, 

ktoré všet-
kým ukáza-
li svoj talent 

a odvahu. Ďalším fašiangovým prekvape-
ním boli goralské piesne, ktoré zahral na 
akordeóne Igor Rovný v typickom klobú-
ku, opäť doprevádzaný pánom riaditeľom 
a p. Mgr. art. Blankou Ondrejčákovou na 
husliach. Koncert vyvrcholil nádherným 
tanečným vystúpením, zvýrazneným pod-
manivou hudbou.

Súčasťou koncertu bola výstava výtvar-
ných prác mladších i starších žiakov, ktorých 
nadanie je nesporné.

Na záver by som chcela vyjadriť osobné 
poďakovanie vedeniu základnej umeleckej 
školy, všetkým jej pedagógom a obzvlášť 

p.  Mgr.  Marti-
novi Kelečeni-
mu, ktorý bol 
taký odvážny, 
že prijal vý-
zvu v  podobe 
výučby môj-
ho sluchovo 
postihnutého 
syna a  za rok 
a pol s ním uro-
bil hotové zá-
zraky, o ktorých 

sme my rodičia predtým ani ne-
snívali. Kto by čakal, že takto po-
stihnuté dieťa bude raz hrať na 
flaute na koncerte!

Veľká vďaka, milí pedagó-
govia, (a teraz si požičiam slo-
vá pána riaditeľa Vrbinčíka) že 
ZUŠľachťujete naše ratolesti, ich 
nadanie, talent a vediete ich ku 
kultúrnemu a  zmysluplnému 
tráveniu voľného času.

Andrea Prečuchová Štefanovičová
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Po dvojročnej nútenej covidovej pauze 
sme sa 21. januára opäť zišli na šiestom roč-
níku karnevalu na ľade. Počet masiek rastie 
každým rokom, čo nás ako organizátorov 
veľmi teší. V tomto roku bol najvyšší. Boli 
tu masky, ktoré priam vyrážali dych. Po-
časie nám prialo a snehová 
prikrývka len spríjemňova-
la atmosféru. Na občerstve-
nie boli ako vždy cigán-
ske pečienky, varené vínko 
a pre deti výborný teplý čaj 
od strýka Festera a Bosorky 
Janky.

Na ľade všetkých privíta-
la pani Bibiána Štefanovičo-
vá, ktorá program uvádzala. 
Po promenáde masiek mohli 
diváci zahlasovať na najlep-
šiu detskú a  dospelácku 
masku.

V  kategórií detí bolo 
odovzdaných až 17 cien. Na 
prvom mieste sa umiestnili 
hneď dvaja Pat a Mat (Tomáš 
Selič a Matúš Lukna) v ka-
tegórií dospelý boli udele-
né tri ceny. Jednoznačne na 
prvom mieste sa umiestnila 
Magda Fumačová v maske 
vládkyne zla. Usporiadatelia 
sa tento rok rozhodli udeliť aj mimoriadnu 
cenu pre najmenšiu detskú masku na ľade, 
ktorú vyhralo malé dievčatko Simonka Sičá-
ková v maske víly. Vyhrala obrovského ply-
šového maca. Okrem toho každá maska do-
stala sladké odmeny. Sladká odmena čakala 
aj na všetkých účastníkov rôznych súťaží, 
ktoré organizátori pre masky pripravili.

Poďakovanie patrí starostovi obce Marti-
novi Zalesňákovi za poskytnutie ľadovej plo-
chy a sponzorský dar, usporiadateľom kar-
nevalu, ktorí prírpave karnevalu venovali 
svoj voľný čas a energiu – Braňovi Mackovi-
čovi, Ivanovi Samochinovi, Jarovi Neradovi-
čovi, Mariánovi Kovárovi, Milanovi Vachál-
kovi a  Ivanovi Samochinovi mladšiemu 

a ich pomocníkom Martine Mackovičovej, 
Tamarke Mackovičovej, Lenke Samochino-
vej a Martinovi Urbaničovi. Ďalej usporiada-
telia ďakujú všetkým štedrým sponzorom, 
bez ktorých by nemohli usporiadatelia oce-
niť každú jednu masku.

Karneval sponzorovali:
Železiarstvo – Jana Slezáková, Cukrá-

reň  – Esspreso- Mária Samochinová, 
Mäso – Údeniny – Miro Kovár, Stacionár 
Zohor – Martina Baďurová, Knihtlač – Da-
vid Gerthofer, Coop Jednota – Alena Du-
deková, Denný bar Margit – Robo Rybár, 
Vinotéka – Igor Kuchár, Šport bar – Juraj 
Badrna a ďalší nemenovaní sponzori. Za 
príjemnú atmosféru a organizáciu na ľade 
ďakujeme Bibiane Štefanovičovej a DJ Vla-
dovi Dinušovi, ktorí sa postarali o sprie-
vodné slovo a hudbu.

Veríme, že sa o rok v zdraví všetci opäť 
stretneme na ďalšom ročníka.

 L. Samochinová 

Zohorský karneval na ľade
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Vianočné tvorenie v Senior Zohor n.o.
Dňa 9.  12.  2022 sme s  deťmi z  triedy 

Včielok navštívili klientky stacionára Se-
nior Zohor n.o. Deti v úvode zaspievali po-
solstvo Vianoc v záhoráckom nárečí začo si 
od klientiek vyslúžili veľký potlesk a vre-
lé slová privítania. Spoločne s  „tetami“ 

vytvorili dvojice, v ktorých tvorili spoločne 
diela - vianočné ozdoby na stromček. Čas 
strávený v netradičnej spoločnosti vyčaril 
na oboch stranách úsmevy a spoločné roz-
hovory. Po hodinovom tvorení dostali deti 
nečakané prekvapenie v podobe sladkosti 

od jednej z klientiek a veľký potlesk za pek-
né dopoludnie. Rozžiarené očká, nové zážit-
ky a veselá nálada nás doprevádzala na ceste 
späť do škôlky. Už teraz sa tešíme na ďalšie 
stretnutie plné neobyčajných chvíľ.

Do skorého videnia
Za MŠ Zohor, p. uč. K. Kratochvílová

Kurz korčuľovania
Korčuľovanie na ľade patrí medzi špeci-

álne pohybové zručnosti, pri ktorých dieťa 
potrebuje špeciálne pomôcky, teda korčule.

Od 16. 1. 2023 aj 47 detí našej materskej 
školy si pripravilo korčule, prilby, vhodné 
oblečenie a s úsmevom a dobrou náladou 
sa počas piatich dní presúvalo z materskej 
školy na ľadovú plochu v Zohore. Tam nás 
už čakalo 8 inštruktorov, pripravených ro-
biť spoločnosť deťom a naučiť ich kamarátiť 
sa s korčuľami a ľadovou plochou. Svojim 
priateľským prístupom si získali priazeň 
a obdiv detí.

Zaujímavými aktivitami a hrami na ľade 
sa učili správnym pohybom, zručnostiam 
a schopnostiam ovládať tie dve špeciálne 
topánky na svojich nôžkach. Cieľom tejto 
pohybovej aktivity bolo naučiť deti stáť na 
korčuliach, padať, vstať, pohybovať sa na 
špecifickom povrchu, prekonávať strach 
z kĺzavého pohybu a zvyšovať odolnosť or-
ganizmu intenzívnou pohybovou činnosťou 
v sťažených podmienkach.

Väčšina z detí už malo skúsenosti s kor-
čuľovaním, pre niektoré to bola nová skú-
senosť, no nikto z nich to nevzdal a aj po 
častých pádoch sa opäť postavil a pokračo-
val ďalej.

Skvelý týždeň kurzu korčuľovania ube-
hol ako voda a my sme ho spoločne ukončili 

s novými skúsenosťami, 
zručnosťami, schop-
nosťami, priateľstva-
mi, nechýbal nám ani 
úsmev na tvári a samo-
zrejme krásna medaila 
na krku.

Ďakujeme všetkým 
účastníkom ktorí nás 
prišli povzbudiť, ale aj 
tým, ktorí nám pomá-
hali pri organizovaní 
a obsluhe detí.

Beata Dujničová



21

Vedecké súťaže – 
Náboj Junior

Dňa 25. 11. sa naši šikovní ôsmaci a de-
viataci zúčastnili matematicko -fyzikálnej 
súťaže pre bystré hlavičky Náboj Junior 
v Bratislave. Pracovali v dvoch tímoch – 
1. tím: V.Ďatko, L. Bodo, M. Chmela. M. 
Chalmovianska a 2. tím: K. Valentová, D. 
Hrodeková, J. Badrnová, E. Netriová.

MaCHer
Dňa 9. 12. sa potom tím v zložení M. 

Chalmovianska a E. Netriová zapojil do 
online súťaže MaCHer – čo je matema-
ticko – chemická súťaž. Tento rok to bol 
prvý ročník. Decká si vyskúšali rôzne 
typy úloh a stresu, spoluprácu v tímoch 
a každá skúsenosť sa im určite raz zíde. 
Sme radi, že naša škola poskytuje svojim 
žiakom priestor na vyskúšanie si rôznych 
aktivít a súťaží.

Školský klub detí 
Mikulášske stretnutie 

v klube dôchodcov
Naši starší kamaráti z Jednoty dôchod-

cov v Zohore nás pozvali v pondelok do kul-
túrneho domu. Druháci a tretiaci si prirpa-
vili krátky kultúrny program. Zarecitovali 
básničky ku sv. Mikulášovi, rozdali pohľad-
nice s vianočným motívom a krásne medov-
níčky. Touto cestou sa chceme poďakovať 
pani Havranovej za výrobu medovníčkov, 
ktoré poslala deťom. Ale deti sa rozhodli, že 
ich chcú podarovať babičkám a dedkom. Na 
oplátku babičky podarovali deťom vlastno-
ručne vyrobených farebných anjelikov a dve 
zlaté tajomné mince plné sladkých čokolá-
dových babánov. Toto stretnutie bolo veľmi 
milé a priateľské. Nieslo sa v dobrej nálade 
a veselej predvianočnej atmosfére. Za dar-
čeky ďakujú a na ďalšie stretnutie sa tešia 
deti zo školského klubu detí.

Mikuláš 
December je plný predvianočných akti-

vít. Dňa 6.12. si pre deti prichystal Mikuláš 
balíčky aj u nás v školskom klube detí. Av-
šak čert ich schoval do knižnice a pre deti 
si prirpavil čertovské úlohy. Deti s radosťou 
plnili všetko, čo mali v zozname. Prvá úloha 
bola „čertov škleb,“ ktorý im ide dosť dob-
re, ďalšia „čertov bľabot“ a ten im ide per-
fektne – lepšie ako niektorým čertom. Ďalej 
po čertových stopách, hádzanie do kotlíka 
a maľovanie čerta so zatvorenými očami. 
Po splnení úloh dostali mikulášsky balí-
ček, z ktorého mali obrovskú radosť. Takto 
skvele to dopadne, keď naše úžasné pani vy-
chovávateľky spoja svoje sily s pani Jankou 
z knižnice. Za sprostredkovanie infošiek zo 
školského klubu detí ďakujeme vedúcej Eri-
ke Dinušovej.  

Vianočné pohľadnice
Henry Cole bol obchodník z Anglicka, 

ktorému záležalo na spoločenskej etike. 
Vlastnoručne písal každý rok vianočné 
pozdravy, ktoré posielal svojím známym. 
Prial im veselé Vianoce a šťastný Nový rok. 
Keďže mal toho veľa oslovil maliara Johna 
Calcotta Hersleya, aby namaľoval obrázok, 
na ktorom bola šťastná rodina sediaca za 
štedrovečerným stolom. Na pohľadnici bol 
napísaný text s prianím. Potom sa to dalo 
do tlače a vytlačilo sa niekoľko tisíc kusov. 
Na pohľadnice sa lepili známky s vianoč-
ným motívom. Z histórie vieme, že aj v Ta-
liansku vznikla táto tradícia. V roku 1709 
Nicolo Monte Mellini rozposielal priania na 
kartičkách. Toto inšpirovalo dvoch milán-
skych tlačiarov a tí začali kartičky predávať.  
Záujem o pohľadnice rástol. 

Teraz už papierové pozdravy vyšli 
z módy nahradili ich elektronické. Ľudia po-
sielajú správy cez mobilné telefóny, mailom 
a iné. My sme si v školskom klube založili 
tradíciu výroby vianočných a novoročných 
pozdravov. Deti vyrobia vlastnoručne po-
hľadnice, ktoré zabalíme do obálok. Niekto-
ré osobne roznesieme a s niektorými nám 
pomôžu pani poštárky. Začo im veľmi pekne 
ďakujeme. Naše priania posielame hlavne 
našim starším kamarátom, babičkám a de-
duškom, ktorí sú v klube dôchodcov. Ob-
darovávame aj sponzorov, čo nám prispie-
vajú pri rôznych akciách v školskom klube. 
Veľmi nás vždy poteší spätná väzba, ktorá je 

vždy veľmi milá a pozitívna. Sme veľmi radi 
keď môžeme v dnešnej dobre potešiť ľudí, 
čo sú možno už aj osamotení, smutní, chorí. 
Túto peknú tradíciu by sme si chceli zacho-
vať a každoročne opakovať. 

Prikladám jedno pekné 
poďakovanie od p. Blažky Strošovej

Zase sa budeme opakovať ako vlani, 
ale vy vychovávateľky spolu s detičkami 

ste nám starším urobili radosť už len 
tým, že ste na nás mysle-
li v tomto predvianočnom 
čase. Potešili ste nás a za 
to vám patrí veľká vďaka, 
všetkým detičkám, ktoré 
priložili ruku k dielu a v ne-
poslednom rade aj Vám vy-
chovávateľkám, že ich takto 
vediete k úcte starším. Tak 
celému školskému klubu 
detí prajem krásne a  po-
žehnané vianočné sviatky 
a všetkým hlavne zdravie.

Prebraté zo školského časopisu 
ZOŠKO 
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Ahojte Neposedkovia,
„Sú to Vianoce 
v srdci, ktoré šíria 
Vianoce do vzduchu.“

Mesiac december 
patrí jednoznačne k na-
šim najobľúbenejším 
mesiacom v roku. Ľudia 
sú si k sebe bližší, láska-
vejší, detičky sa nevedia 
dočkať na príchod sv. Mi-
kuláša, či Ježiška. Okrem 
podujatí, ktoré sme Vám 
priniesli naďalej pokra-
čovali bežné kurzové dni 
v našom domčeku. De-
tičky navštevujú Dan-
kinu pohybovku – baby 
balance v cvičebni, vy-
tvárajú jedinečné vý-
tvarné dielka v kreatív-
nom ateliériku, či každú 
stredu tancujú a zabáva-
jú sa na kurzoch anglič-
tiny pre škôlkarov s na-
šou Mary zo sovičiek. 
Počas týchto zimných 

mesiacov sme sa rozhodli herničku 
otvárať individuálne, v skupinkách 
to znamená nie v pravidelných otvá-
racích časoch. Nanešťastie respirač-
né ochorenia neobchádzajú ani naše 
rodinky. Aj my sme sa mali možnosť 
zúčastniť na adventných podujatiach 
organizovaných Kultúrnou komisiou 
a 1. decembra sme zorganizovali Tvo-
rivé dielničky pre šikovné detičky. De-
tičky odchádzali nadšené a maminky 
ešte viac, že ten tvorivý neporiadok 
nemuseli upratovať doma.

Vianočná pošta
Aj tento rok do našej malebnej dedinky 

zavítali Ježiškovi pomocníci, ktorí do kon-
ca novembra umiestnili vianočnú schrán-
ku spolu s vianočným stromčekom do našej 
Miestnej ľudovej knižnice. Detičky mali je-
dinečnú príležitosť vložiť osobne do schrán-
ky svoju kresbičku pre Ježiška s najtajnejšou 
túžbou. Tento rok Ježiško dostal spolu 220 
krásnych vianočných dielok. Listy si prečí-
tal, želania zapísal do svojho zoznamu a kaž-
dému jednému Neposedkovi odpísal. Opäť 
nás všetkých milo prekvapil malinký dar-
ček, ktorý bol súčasťou Ježiškovej odpovede. 
Očakávané Ježiškove listy rozdávali Ježiškovi 
pomocníci v kultúrnom dome počas Vianoč-
ných trhov. V spolupráci s Neposedkom si pri 
vstupe pripravili vianočný fotokútik, kde si 
detičky okrem listu odniesli aj spomienko-
vú fotografiu.

Za celým krásnym vianočným projek-
tom stojí kopec skvelých ľudí – ktorým by 
som sa týmto rada poďakovala. Andrejka – 
srdce Vianočnej pošty, zohorský Ježiško, kto-
rá popri svojom Martinkovi, natajňáša po 
nociach, čítala túžby Vašich detičiek a kaž-
dému jednému odpísala. Spolu so svojim 
manželom triedili a chystali. Janka - mami-
na, ktorú Vám vôbec nemusím predstavo-
vať, Janku sme si hrdo zvolili do OZ. Janka, 
ktorá za pár dní vniesla do OZ mech pozi-
tívnej nálady a 3 mechy energie a mladého 
drive -u. Janka nám so všetkými prípravami 
pomáhala, zabezpečila pexesá, vymaľován-
ky, Ježiškových pomocníkov, miesto Nepo-
sedka v kultúrnom dome na Vianočných tr-
hoch a mnoho ďalšieho. Adrika – mamina, 
ktorá aj napriek chorobe svojej Katky nevá-
hala a svojim úsmevom a dobrou náladou sa 
ku nám pridala. Milo sa celý deň Vašim de-

tičkám prihovárala. Ježiškovi 
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pomocníci – úžasná par-
tia mladých ľudí, ktorá 
sa svojej práce zhostila 
na 1 *. Ďakujeme Vám 
aj za Vašu pomoc pri 
Dňoch obce, veríme, že 
ste sa medzi nami cíti-
li dobre, deti Vám vrá-
tili energiu, ktorú ste 
dnes vložili a pridáte 
sa k  nám aj nabudúce. 
Janka - víla knižnej záhra-
dy, ktorá aj tento rok nevá-
hala a umiestnila Vianoč-
nú schránku v knižnici, 
aby bola čo najbližšie ku 
Vám – deťom. Janka Vás 
usmerňovala, pomáhala 
pri vypĺňaní povinného 
tlačivka. Záverom som tu 
ja Natália, ktorá je vždy za 
každú srandu. Verím, že 
aj popri Maxíkovi a lopto-
šom som Vám so svojimi 
nápadmi, manažmentom 
a  účasťou pomohla naj-
lepšie ako som vedela.

Ďakujeme pánovi sta-
rostovi a poslancom OZ, 
ktorí nám aj tento rok 
prispeli darčekmi, ktoré 
ste si našli v odpovediach 
od Ježiška.

Vianočné trhy
Po dlhšej pauze sme sa ten-

to rok mohli aj my - šikovné 
maminy a  naše milé detič-
ky zapojiť do predaja našich 
handmade výrobkov počas 
Vianočných trhov v  kul-
túrnom dome. Maminky 
predávali vyrobené kera-
mické doplnky do bytu, 
handmade dúhy, obleče-
nie, detské knihy, det-
ské edukačné hry, slad-
ké koláče (punčáky, 
krémeše, tartaletky, popcake), či bez-
lepkové pečivko Naše šikovnice – sestry 
Julka a Katka vyrobili voňavé mydielka, 
ktoré rozvoniavajú v nejednej kúpeľni. Vianočné 

fotenie
Aj tento rok sme 

sa Vám spolu s našou 
maminkou Ivkou sna-
žili priniesť kus vianoč-
ného fotenia priamo 
u Ivky vo fotoateliéri-
ku pri našom detskom 
ihrisku na Školskej uli-
ci. Okrem rodinného 
fotenia, si pre Vás Ivka 
pripravila zátišia pre in-
dividuálnu fotku Vášho 
malého neposedka ob-

dobne ako majú vianoč-
né fotenia detičky v škol-
ke. Ivka je v  prvom rade 
maminka dvoch detičiek, 
takže prácu s  deťmi má 

zmaknutú na 1 *. Vytvorila pre 
našich živých neposedkov via-
nočné ihrisko, kde sa zabávali 
a ona ich pri tom šťastí cvakala. 
Momentky plné života, nádher-
ná decentná úprava a z fotoba-
líčka, ktorý nám fyzicky prišiel 
sme odpadli. Ivka fotí rodinné 
fotenia, vianočné, veľkonočné, 
s  babkou, dedkom, newborn 
akékoľvek Vás napadne. Fotky 
s dušou a srdcom. Tak neváhaj-
te ju aj vy osloviť. Jedným z naj-
krajších darčekov, ktoré komu 
viete darovať je zachytená spo-
mienka, radosť na fotografii. 

Viac info na facebooku: 
Ivana Mach – Moment, 
www.ivanamach.sk.

Vaša Natália
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Aj tento rok si množstvo Zohoranov ne-
nechalo ujsť ľahkú silvestrovskú turistiku 
na Pajštún, bolo krásne počasie, vôbec nie 
silvestrovské.

Niektorí prichádzali na kopec z Borin-
ky, iní zo Stupavy a tí „najturistickejší“ pria-
mo peši z domu. Zo Zohoru je to 14 km po-
kiaľ idete správnou trasou 😊.

Na Pajštúne sa potom Zohorania 
stretnú, daju si koláčik, vypijú si, naštar-
tujú sa na silvestrovskú zábavu.

Niektorí si ešte odbehnú aj na opekač-
ku do lomu pod kopcom, je to veľmi krás-
ne miesto.

Táto pekná silvestrovská tradícia sa 
koná už veľa rokov, preto neváhajte aj vy, 
ktorí ste na Pajštúne ešte neboli, na budúci 
rok zobrať deti, rodinu, známych a susedov.

Nebojte, zvládnu to aj malé deti a ani 
nezablúdite, je nás tam vždy na chodnič-
koch veľa!!!

V. Jakabová

Saška je naša JEDNIČKA
Pyrenejské stredisko Espot bolo v dňoch 

19. – 29. januára dejiskom svetového šampi-
onátu v paraalpskom lyžovaní. Štartovala na 
ňom štvorica slovenských reprezentantov, 
medzi ktorými nemohla chýbať naša sveto-
vá, ale hlavne zohorská jednotka Alexandra 
Rexová. Saška so svojou navádzačkou Evkou 
Trajčíkovou bola najhorúcejšou adeptkou 
na zisk medailí.

Začiatok šampionátu nebol práve naj-
lepší, nakoľko počasie organizátorom vô-
bec neprialo. Neskutočne fúkalo a snežilo. 
Nakoniec sa počasie umúdrilo a pretekári 
sa mohli pustiť do bojov o medaily. Saška 
pretekala vo všetkých piatich disciplínach, 
čo bolo určíte veľmi náročné. Prvá disciplína 
Super- G, v ktorej bola Saška na paraolym-
piáde v Pekingu zlatá, a bola jednoznačne 
favoritkou, sa jej veľmi nevydarila. Ale po-
vedali sme si nič sa nedeje, veď to je len za-
čiatok a ešte má pred sebou ďalšie preteky 
a jej čas určite príde. A veru prišiel. Hneď na 
druhy deň v super kombinácii to rozbalila 

a  bola z  toho strieborná medaila 
a ďalší deň bronzová v zjazde. V ob-
rovskom slalome skončila na 6. 
mieste. Posledná disciplína slalom 
je Saškina srdcovka, v ktorej skonči-
la na 4. mieste, ale od ďalšej medaily 
ju delil len kúsok.

Na facebookovej stránke Zohor 
- dobré miesto pre život sme vďaka 
Janke Buchancovej vedeli najhorú-
cejšie informácie zo šampionátu 
a tak sme mohli vidieť Alexandri-
ne jazdy naživo. Mnohí z nás si jej 
jazdy nenechali ujsť a držali palce 
ako sa len dalo. Svoju radosť a spo-
lupatričnosť zohorčania prejavovali 
komentármi pod príspevkami.

Saška si naša jednička a ďa-
kujeme ti za krásne výsledky, ktoré nám 
prinášaš zo svetových podujatí. Blahože-
láme ti k úžasným výsledkom a prajeme 
ešte veľa, veľa športových úspechov. Choď 
si za svojim cieľom máš na to!!! Más len 

17 rokov a veľa toho 
ešte pred sebou, tak nech sa ti darí a nech 
si fit. Budeme vždy stáť za tebou.

Vďaka za krásne chvíle!!!
 Za Zohorský hlas J. Ščepánková 

Silvestrovský výstup  
na Pajštún
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Po dvoch rokoch sme konečne mali mož-
nosť znova usporiadať hokejový Štefanský 
turnaj. Druhý vianočný sviatok to na našej 
ľadovej ploche žilo hokejom. Počasie nám 
prialo, ľad bol výborný a aj jednotlivé muž-
stvá bojovne naladené.

Turnaja sa zúčastnili štyri čisto zohorské 
družstvá v trochu zmenených zostavách ako 
sme boli zvyknutí. Hokejisti z družstiev Zo-
horskí roxory a Včely sa spojili do jedného 
družstva a vzniklo mužstvo Včelarox. Prečo? 

Dôvodom bol vek viacerých hráčov nad 50 
rokov, ktorí by určite ešte sily mali, ale bo-
hužiaľ roky človek nezastaví. Nechýbali však 
mužstvá Roconaba, Juniori a posledný víťaz 
Apoštoly.

Turnaj znova vyhrali Apoštoly, ale vô-
bec to nemali ľahké a je len otázkou času, 
keď ich vymení na prvom mieste mladšia 
generácia Juniori, ktorá potrápila všetky 
mužstvá a skončila na druhom mieste. Tre-
tia skončila Roconaba a štvrté miesto ostalo 

pre Včelarox. Už sa tešíme, že sa znova uvidí-
me na ďalšom ročníku Štefanského turnaja 
a že nás tam bude oveľa viac ako hráčov, tak 
aj divákov.

Ďakujeme starostovi obce Martinovi Zá-
lesňákovi za pomoc pri zorganizovaní tur-
naja a radi by sme poďakovali aj tým, ktorí 
sa v bufetoch starali o to, aby sme neboli ani 
hladní ani smädní. Boli ste všetci skvelí.

Adrian Fumač, foto E. Dinušová

Štefanský volejbalový turnaj
Dňa 26. decembra sa v  telocvični ZŠ 

uskutočnil tradičných štefanský amatér-
sky volejbalový turnaj pod záštitou OZ Ro-
conaba.

Turnaja sa zúčastnilo 26 volejbalových 
nadšencov. Losovaním účastníkov sa vytvo-
rilo päť zmiešaných družstiev, ktoré si za-
hrali medzi sebou. Už od rána vládla medzi 
súťažiacimi dobrá nálada a športový duch 
ich sprevádzal od začiatku až do konca. Zá-
pasy prebiehali bez problémov a vychutnať 
sme si mohli nielen nestarnúce „finty“ vete-
ránov, ale aj šikovnú hru mladších hráčov. 

Niektorí hráči sa podobného turnaja zúčast-
nili prvýkrát a obstáli veľmi dobre. Získali 
nové skúsenosti a zoznámili sa s inými nad-
šencami volejbalu.

Víťazom sa nestal len tím pod kapitán-
skou taktovkou Mareka M, ale všetci domáci 
a cezpoľní priaznivci volejbalu, ktorí sa pre-
konali a prišli sa športovo zabaviť.

V  neposlednej rade patrí poďakova-
nie Obecnému úradu za ceny pre víťazov 
a p. riaditeľke ZŠ Albína Brunovského za 
poskytnutie telocvične.

A. Gerthoferová

Kronika obce 
Zohor 
V roku 2021 sa v našej obci narodilo 35 
novorodencov, z toho bolo 14 dievčat 
a 21 chlapcov.

Najčastejšie mená:  u dievčat sa žiadne 
meno neopakovalo viackrát a u chlap-
cov to boli Lukáš a Matúš.  

Obec sa rozrástla o 141 nových obyva-
teľov 
Zosobášilo sa 12 manželských párov.

V tomto roku nás opustilo 49 občanov  
a odsťahovalo sa 49 ľudí. 

Najstarším občanom do 1. decem-
bra bol Ing. Valent Havran narodený 
v roku 1926 a potom Ernestína Grege-
rová 1926. 

Obec Zohor má k 31.12. 2022 
3.643 obyvateľov. 

Matrika Obce Zohor

Štefanský turnaj
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